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La present acta, una vegada aprovada pel Ple, es publica en la web d'aquest Ajuntament de manera íntegra, sense 

cap mena de restricció i d'accés/consulta oberta en internet. L'eventual presència de dades personals o informació 

que identifique o que pot fer identificables persones físiques, queda omesa o substituïda per ***, llevat que 

concórrega alguna base jurídica que legitime el seu tracte, conforme estableix l'article 6 del Reglament Europeu 

de Protecció de Dades 2016/679 (RGPD) i l'art. 8 de la Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de Protecció de 

Dades Personals i garantia dels drets digitals. 

 

ACTA NÚM. 9/2024 

 

ACTA DEL PLE ORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL, SESSIÓ DEL DIA 

SIS DE JUNY DE DOS MIL VINT-I-QUATRE 

 

 

A la Ciutat de Sagunt, el dia sis de juny de dos mil vint-i-quatre, a les 17 hores i 2 

minuts, es reuneixen al Saló de Sessions de la Casa Consistorial, sota la Presidència de l’Il·lm. 

Sr. Alcalde, Sr. Darío Moreno Lerga, els següents regidors i regidores: 

Sra. María José Carrera Garriga 

Sr. Javier Raro Gualda 

Sra. Nuria Afra Carbó Dolz 

Sr. Raúl Palmero Plumed 

Sra. Ana Mª Quesada Arias 

Sr. Jorge Vidal Miquel 

Sra. Natalia Antonino Soria 

Sr. Francisco Javier Timón Saura 

Sra. Patricia Sánchez Mínguez 

Sr. Antonio Iborra Torres 

Sra. María Rubio Marcos 

Sra. María Isabel Sáez Martínez 

Sr. Joaquín Catalán Núñez 

Sra. Eva Mª Cayuela Medina 

Sra. Sara Cañada Rus 

Sr. Antonino Muñoz Ruiz 

Sr. Manuel González Sánchez 

Sr. Juan Antonio Guillén Juliá 

Sra. Lidia Sánchez Valls 

Sr. Alejandro Vila Polo 

Sr. José Tomás Serrano Fenollosa 

Sr. Josep Maria Gil Alcamí 

Sra. Maria Josep Picó Garcés 

Sr. Roberto Rovira Puente 

 

 

 Assistits pel secretari general, Sr. Emilio Olmos Gimeno, i de l’interventor, Sr. Sergio 

Pascual Miralles, a fi de celebrar sessió ordinària del Ple de la Corporació, en primera 

convocatòria. 

 

 Es fa constar que la Sra. Sáez s’incorpora a la sessió en finalitzar el punt 16 de l’ordre 

del dia, a les 18 hores i 30 minuts. 

  

Obert l’acte per la Presidència, convocats tots en forma legal i amb el quòrum suficient, 

s’examinen els assumptes que a continuació de relacionen i que han estat a la disposició de les 

persones convocades a aquest Ple des de la data de la convocatòria. 
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PRIMERA PART: PART RESOLUTÒRIA 

 

1 EXPEDIENT 1866899Q. APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ORDINÀRIA PLE 

240502. 
Vist que, juntament amb la convocatòria i l’ordre del dia, en l’expedient electrònic 

corresponent s’ha posat a la disposició de totes les regidores i regidors l’esborrany de l’acta de 

la sessió plenaria del 2 de maig de 2024. 

 

Atés el que disposa l’article 121.2 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de 

Règim Local de la Comunitat Valenciana, sobre l’elaboració i aprovació de les actes de les 

sessions dels òrgans col·legiats. 

I atés que, segons el que preveuen els articles 86 i 89 del vigent Reglament Orgànic 

Municipal, com a primer punt de l’ordre del dia del Ple de la Corporació ha de figurar 

l’aprovació d’actes de les sessions anteriors. 

 

Se sotmet a aprovació l’acta de la sessió esmentada. 

 

Sotmés l’assumpte a votación, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, Sra. Sáez. Vots a favor: 24, Senyors/es: Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillén, Sánchez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual cosa, 

l’Ajuntament en Ple, per unanimitat, ACORDA:  

 

Aprovar l’esborrany de l’acta de la sessió plenària de 2 de maig de 2024. 

 

2 EXPEDIENT 1866921X. APROVACIÓ ACTA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA 

PLE 240513. 
Vist que, juntament amb la convocatòria i l’ordre del dia, en l’expedient electrònic 

corresponent s’ha posat a la disposició de totes les regidores i regidors l’esborrany de l’acta de 

la sessió plenaria del 13 de maig de 2024. 

 

Atés el que disposa l’article 121.2 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de 

Règim Local de la Comunitat Valenciana, sobre l’elaboració i aprovació de les actes de les 

sessions dels òrgans col·legiats. 

I atés que, segons el que preveuen els articles 86 i 89 del vigent Reglament Orgànic 

Municipal, com a primer punt de l’ordre del dia del Ple de la Corporació ha de figurar 

l’aprovació d’actes de les sessions anteriors. 

 

Se sotmet a aprovació l’acta de la sessió esmentada. 

 

Sotmés l’assumpte a votación, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, Sra. Sáez. Vots a favor: 24, Senyors/es: Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillén, Sánchez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual cosa, 

l’Ajuntament en Ple, per unanimitat, ACORDA:  

 

Aprovar l’esborrany de l’acta de la sessió extraordinària plenaria de 13 de maig de 2024. 

 

3 EXPEDIENT 1864079Z. SAGUNT ANY JOAQUÍN RODRIGO 2024-2025. 
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Vista la proposta del Departament de Cultura, del següent tenor literal: 

 

“Joaquín Rodrigo va nàixer a Sagunt, província de València, el dia de Santa Cecília, el 22 de 

novembre de 1901.  

 

Va ser el menor de deu germans, fill d’un terratinent comerciant d’Almenara (Castelló), Vicente 

Rodrigo Peirats, i la seua segona esposa, Juana Vidre Ribelles. 

 

En 1991, amb motiu del 90 aniversari del seu naixement, es van celebrar concerts d’homenatge 

dedicats a la seua música a tot el món, i Joaquín Rodrigo va ser nomenat “Marqués dels Jardins 

d’Aranjuez”.  

 

En 1996 va rebre la distinció més alta concedida a Espanya, el premi Príncep d’Astúries de les 

Arts, atorgat per primera vegada a un compositor. El jurat va destacar que “el seu nom s’insereix 

ja entre els dels clàssics de la música espanyola, al costat de Falla, Granados o Albéniz, i valora 

molt especialment la definitiva aportació del Mestre Rodrigo a la dignificació i 

internacionalització de la guitarra com a instrument de concert”.  

 

Al llarg dels anys, l’Ajuntament ha unit el seu nom a un carrer, un col·legi, el Conservatori i 

l’Auditori, la qual cosa resulta sempre un record constant cap a la seua persona i la seua creació. 

 

Des del Departament de Cultura volem fer un pas més i fomentar el coneixement de la música 

creada per tan insigne Mestre entre les generacions més joves de la nostra localitat, així com 

mostrar al conjunt de la ciutadania la seua vasta creació musical, ampliar-la i gaudir-la. 

 

Aquesta iniciativa pretén que l’Ajuntament de Sagunt, localitat on va nàixer, mantinga viu el 

seu esperit creador i la seua gran aportació cultural a tota la Humanitat, convidant a tot el 

municipi i a les entitats socials i educatives a sumar-se a aquesta iniciativa cultural. 

 

Amb la mateixa finalitat, hem creat el logo que serà la imatge que ens acompanye durant tot 

l’Any Joaquín Rodrigo, que s’iniciarà al juny de 2024 i finalitzarà al juliol de 2025. Durant 

l’any 2024 i 2025, volem que tots els departaments de l’Ajuntament de Sagunt s’impliquen en 

aquesta iniciativa, i volem fer arribar a tota la població de Sagunt aquesta celebració.  

 

Sotmés l’assumpte a votación, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, Sra. Sáez. Vots a favor: 24, Senyors/es: Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillén, Sánchez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual cosa, 

l’Ajuntament en Ple, per unanimitat, ACORDA:  

 

1. Declarar l’any 2024-2025, Any Joaquín Rodrigo a la ciutat de Sagunt. 

2. Que en tot l’Ajuntament s’utilitze la marca representativa de la commemoració en la 

comunicació, papereria bàsica, en els suports publicitaris i altres elements identificatius. 

3. Animar totes les entitats i associacions a formar part de l’Any Cultural Joaquín Rodrigo, 

ja que entenem que des d’altres plataformes cíviques i socials podrem arribar a més gent. 

 

4 EXPEDIENT 1852647X. PROGRAMA AULES COMPARTIDES CURS 

2024/2025. 
El Programa d’Aula Compartida (d’ara en avant, PAC) és un projecte conjunt dels 

centres d’Educació Secundària Obligatòria del municipi i de l’Ajuntament de Sagunt, on cada 
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administració destina una sèrie de recursos personals i materials per a la creació d’un projecte 

educatiu comú compartit. 

 

Aquest programa es basa en: 

- L’Ordre 38/2016, de 27 de juliol, de la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i 

Esport, que regula el Pla d’Actuació per a la Millora, el Programa de Reforç per a 4t 

d’ESO i el Programa d’Aula Compartida. 

 

Així com en: 

- Constitució Espanyola. 

-Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de Bases de Règim Local. 

-Llei 8/2013, de 9 de desembre, per a la millora de la qualitat educativa 

-Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic. 

-Llei 39/2015, d’1 d’octubre, de Procediment Administratiu. 

-Decret 136/2015, de 4 de setembre, del Consell.  

-Ordre 38/2016, de 27 de juliol, de la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport, 

que regula el Pla d’Actuació per a la Millora, el Pla de Reforç per a 4t d’ESO i el Programa 

Aula Compartida. 

- Llei 26/2018, de 21 de desembre, de la Generalitat, de drets i garanties de la infància i 

l’adolescència. 

- Decret 93/2001, de 22 de maig, del Govern Valencià, pel qual s’aprova el Reglament de 

Protecció Jurídica del Menor a la Comunitat Valenciana. 

- Decret 28/2009, de 20 de febrer, del Consell, pel qual es modifica el Reglament de Mesures 

de Protecció Jurídica del Menor en la Comunitat Valenciana. 

- Ordre 20/2019, de 30 d’abril, de la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport, per 

la qual es regula l’organització de la resposta educativa per a la inclusió de l’alumnat en els 

centres docents sostinguts amb fons públics del sistema educatiu valencià. 

- LOMLOE (Llei Orgànica 3/2020, de 29 de desembre, per la qual es modifica la Llei Orgànica 

2/2006, de 3 de maig, d’Educació), fa vigent l’article 1, lletra p de la LOE (Llei Orgànica 

2/2006, de 3 de maig, d’Educació), que estableix que un dels principis en els quals s’inspira el 

sistema educatiu espanyol és el de “la cooperació i col·laboració de les Administracions 

educatives amb les corporacions locals en la planificació i implementació de la política 

educativa”. 

-Resolució de 10 de desembre de 2020, de la directora general d’Inclusió Educativa, per la qual 

s’aproven les instruccions per a la participació de personal extern i agents comunitaris en els 

centres docents de titularitat de la Generalitat Valenciana (apartat 1). 

 

Els centres educatius tenen l’oportunitat d’elaborar la seua PAM per a cada curs, i 

d’aquesta manera regular i concretar el conjunt d’actuacions que es realitzen en cada centre per 

a la millora de la qualitat educativa, la consecució de l’equitat en l’educació i les millores de 

les competències de l’alumnat. És a dir, definir actuacions que es concreten en un conjunt 

d’intervencions educatives que han de donar resposta a les necessitats, als interessos i a les 

motivacions de tot l’alumnat del centre; organitzar-se en línies d’acció, algunes de les quals es 

configuren com a programes, incloent-se dins d’aquests el Programa d’Aula Compartida 

(PAC).  

Per a posar en marxa el PAC, es requereix la col·laboració organitzada i sistemàtica del 

màxim de professionals i Administracions possibles, atesa la complexitat dels fenòmens del 

fracàs, absentisme i abandó escolar.  

Per a implementar aquesta iniciativa és necessari desenvolupar un currículum educatiu 

que es duga a terme en el centre escolar, amb la finalitat d’atendre menors de 16 anys, en etapa 

d’escolarització obligatòria, amb el risc d’abandó escolar prematur, amb expedients 

d’absentisme escolar i trajectòria de fracàs educatiu i inadaptació escolar. En definitiva, un 
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programa d’atenció a la diversitat i inclusió educativa dirigit a l’alumnat d’ESO, matriculat en 

els centres d’Educació Secundària Obligatòria, en risc d’exclusió social, que presenta conductes 

disruptives, dificultats d’adaptació al medi escolar i tendència a l’absentisme escolar crònic o a 

l’abandó escolar. 

Durante l’actual curs escolar, s’està treballant amb 280 expedients, 44 oberts durant el 

curs escolar 2023/2024 d’absentisme escolar, i dels quals 150 corresponen a escolars d’ESO. 

La majoria d’ells corresponen a alumnat susceptible d’acollir-se al PAC, per a fer front a 

situacions d’absentisme escolar, d’abandó prematur de l’escolarització obligatòria, 

d’absentisme escolar per sancions d’expulsions a causa de conductes disruptives i objectors 

escolars. Fenòmens que provoquen serioses dificultats d’integració en la infància i 

adolescència, i ocasionen un difícil i problemàtic accés a la construcció pròpia del menor del 

seu itinerari educatiu, personal, laboral, cultural, i que resulta ser un generador de conflictes, 

desajustaments socioeducatius i possibles conductes infractores o delictives.  

Per acord del Ple de la Corporació de data 25 de maig de 2023, en el curs escolar 2023/2024 

es va posar en marxa un nou projecte denominat MULTITASQUES, amb un objectiu comú: 

motivar aquest alumnat de manera que es potencie la seua autoestima, habilitats socials i 

desenvolupament personal, i es va fer a través dels següents tallers: 

- TALLER DE PERRUQUERIA I IMATGE PERSONAL 

- TALLER DEFENCE LAB 

- TALLER DRAMATITZACIÓ 

- TALLER ESCALADA 

- TALLER GRAFITTI 

- TALLER DE PRODUCCIÓ MUSICAL 

- PROGRAMA DESENVOLUPAMENT PSICOEMOCIONAL 

 

Estant a punt de finalitzar el curs escolar, podem afirmar que aquest programa ha resultat tot un 

èxit per als xics i xiques participants. Amb tot això, s’han aconseguit els objectius proposats: 

- Afavorir la participació de tot l’alumnat valorant el potencial individual, així com el 

col·lectiu, treballant la igualtat i la perspectiva de gènere, l’apoderament, l’empatia, la 

solidaritat, la confiança d’ells i entre ells… 

- Adaptació curricular personalitzant les activitats a les capacitats i necessitats 

individuals.  

- Desenvolupar i adquirir processos d’aprenentatge que afavorisquen les seues actituds i 

destreses personals.  

- Adquirir i consolidar hàbits d’estudi, treball i esforç individualitzat i en equip per a 

fomentar la continuïtat dels seus estudis. 

- Millorar la iniciativa personal treballant la presa de decisions, planificant i assumint 

responsabilitats. 

- Estimular la imaginació i el pensament creatiu amb activitats actives i pràctiques. 

- Desenvolupar un pensament crític estimulant la seua capacitat creativa i reflexiva. 

- Promoure i potenciar les seues habilitats socials. 

 

Per al pròxim curs 2024/2025 s’ha planificat un nou Programa Aules Compartides. 

Les característiques i els objectius del projecte d’Aula Compartida previst per al curs 

2024/2025, consensuat amb l’Equip d’Acció Educativa del Departament d’Educació, es 

planteja com un pla de xoc contra l’absentisme a través del Programa PAC, en col·laboració 

amb els IES del municipi, a qui es traslladarà la proposta del nou PAC, amb l’objectiu de donar-

los l’oportunitat de participar-hi i incloure’l dins del Pla de Millora del Centre. El nou projecte 

PAC, anomenat “Enfortiment de capacitats socioeducatives i habilitats per a treballar la 

diversitat i la prevenció de l’absentisme” ve definit per les següents característiques i 

continguts: 
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a) Es tracta d’un programa compartit entre dues institucions: d’una banda l’Ajuntament, que 

s’ocuparia de la part pràctica del programa, a través de l’execució de tres mòduls de treball: 

Reforç, Habilitats i Treball de les emocions. I d’una altra l’IES, que s’encarregaria 

d’impartir les matèries curriculars corresponent en el programa per àmbits: àmbit lingüístic 

i àmbit científic. Igualment, l’institut adherit al programa mantindria un responsable d’aula 

durant el desenvolupament docent dels mòduls de treballs que correspondria desenvolupar-

la al Departament d’Educació, a través d’una integradora social de plantilla interna del 

departament, amb un destinació de 10 hores setmanals, més ½ setmanal de coordinació 

amb l’equip educatiu del centre. 

Aquest projecte es desenvoluparà en cada centre. El centre participant haurà de disposar 

d’una aula específica, a més d’una aula de coordinació d’equips i materials adequats a les 

necessitats del projecte. 

b) El Programa d’Aula Compartida que es proposa per al curs 2024/2025 es fonamenta en un 

programa de reforç curricular, d’habilitats socioeducatives i d’habilitats emocional, amb 

l’objectiu de consolidar mecanismes de pertinença al projecte educatiu del centre que 

permeta a l’alumnat promocionar curricularment i finalitzar els estudis, per evitar-ne 

l’abandó escolar. La part troncal (Educació Bàsica) serà, per tant, desenvolupada per l’IES, 

i la part pràctica serà desenvolupada a través del taller d’Enfortiment de capacitats 

socioeducatives i habilitats per a treballar la diversitat i la prevenció de l’absentisme, que 

integra tres mòduls per a dur a terme el treball socioeducatiu: 

 

MÒDUL 1: Reforç escolar  

MÒDUL 2: Habilitats socials  

MÒDUL 3: Habilitats emocionals 

 

CARACTERÍSTIQUES DEL PROJECTE:  

1. Descripció general del projecte. El projecte consisteix en la col·laboració amb l’IES 

Núm. 5 per a treballar l’enfortiment de capacitats socioeducatives i habilitats, la 

diversitat i la prevenció de l’absentisme. 

2. Objectius. Reforç escolar, habilitats socials, habilitats emocionals. 

3. Títol del projecte. Enfortiment de capacitats socioeducatives i habilitats per a treballar 

la diversitat i la prevenció de l’absentisme. 

4. Duració. Del 4 de setembre al 21 de juny, dues hores cada jornada escolar. ½ de 

coordinació setmanal amb el professorat d’àmbits. 

5. Horari. Dues hores diàries de 12.00 a 14 :00 h. ½ de coordinació setmanal (divendres) 

d’11.30 a 12.00 h. Coincidiran professors d’àmbits, integradora executora del projecte 

i educadora municipal. 

6. Destinataris. Alumnes de segon d’ESO acollits al programa de PDC. 

 

Atés el que es disposa en el Decret 104/2018, de 27 de juliol, del Consell, pel qual es 

desenvolupen els principis d’equitat i d’inclusió en el sistema educatiu valencià, que estableix 

en el seu article 10 la possibilitat de col·laboració entre Administracions i amb entitats i indica 

que, a fi d’establir models d’intervenció sistemàtics i globals s’aplicaran acords i protocols de 

col·laboració i coordinació entre conselleries, institucions i organismes públics implicats 

d’àmbit autonòmic, provincial, comarcal o local. 

Atés que en el mateix sentit es pronuncia la Resolució de 10 de desembre de 2020 de la 

directora general d’Inclusió Educativa, per la qual s’aproven les instruccions per a la 

participació de personal extern i agents comunitaris en els centres docents de titularitat de la 

Generalitat Valenciana, que estableix en l’apartat primer que “a fi d’establir models 

d’intervenció sistèmics i globals, s’aplicaran acords i protocols de col·laboració i coordinació 

entre administracions públiques, els diferents departaments de la Conselleria competent en 

matèria d’educació, i entre conselleries, institucions i organismes públics implicats d’àmbit 
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autonòmic, provincial, comarcal o local”, marc en el qual es troben definits els termes del 

present protocol de col·laboració. 

Atés el que disposa l’art. 25.2.n) de la Llei 7/1985, són competències pròpies participar 

en la vigilància de l’acompliment de l’escolaritat obligatòria, i aquest Programa és part de 

l’estratègia municipal, juntament amb el Reglament Municipal d’Absentisme Escolar, aprovat 

pel Ple de la Corporació en data 27 de desembre de 2022. 

 

Vist l’informe de fiscalització, i sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, Sra. Sáez. Vots a favor: 24, Senyors/es: Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillén, Sánchez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual cosal, de 

conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa de Drets Socials, l’Ajuntament en Ple, 

per unanimitat, ACORDA:  

 

PRIMER: Implantar per al pròxim curs escolar 2024/2025 el Programa d’Aules Compartides 

(PAC), que comprendrà els mòduls enumerats anteriorment. 

 

SEGON: Assumir els recursos i altres despeses inherents als programes de serveis i 

subministraments necessaris per al seu desenvolupament, segons el següent detall: 

  
Previsió de despeses de setembre a desembre 2024: 

  Subministraments 

Subministraments: Tallers d’Educació  

400 3260 22109 (sobre RC 220240008502) 2.000,00 € 

 

Previsió de despeses de gener a 15 de juny 2025: 

 

 Subministraments 

 Subministraments: Tallers d’Educació  

400 3260 22109 3.000,00 € 

 

La part docent es desenvoluparà amb personal contractat intern del mateix departament. Es 

destinaran 11 hores de treball setmanals d’una integradora social adscrita al Departament 

d’Educació.  

 

TERCER: Comptabilitzar l’operació A per a l’exercici 2024, per import de 2.000,00 € sobre 

RC 220240008502, i RC-FUT 2025 en la partida 400 3260 22109, per import de 3.000 €, 

supeditats a la seua consignació en el pressupost de 2024. 

QUART: Signar el protocol de col·laboració i coordinació amb les direccions dels instituts que 

participen en aquest programa, segons el següent text: 

 

PROTOCOL DE COL·LABORACIÓ I COORDINACIÓ PROGRAMES D’AULA 

COMPARTIDA (PAC): ENFORTIMENT DE LES CAPACITATS 

SOCIOEDUCATIVES I LES HABILITATS PER A TREBALLAR LA DIVERSITAT I 

LA PREVENCIÓ DE L’ABSENTISME 

 

REUNITS 

D’una part, 

 

La Sra. Irene Fernández Hernández, DNI. ***9045**, directora de l’IES Núm. 5, i 
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D’una altra, el Sr. Darío Moreno Lerga, DNI. ***0288**, alcalde de l’Ajuntament de Sagunt. 

 

Les parts, en nom i representació de les seues respectives institucions, es reconeixen mútuament 

i recíprocament amb capacitat suficient i necessària per a aquest acte i procedeixen a subscriure 

el present protocol de col·laboració i coordinació, de conformitat amb l’acord del Ple de data 

xx de xxx de 2024. 

 

EXPOSEN 

L’objectiu d’aquest protocol és recollir l’aposta socioeducativa conjunta per a dur a terme, dins 

del Pla d’Actuació per a la Millora (PAM), el programa d’aules compartides (PAC) al municipi 

de Sagunt per a l’alumnat d’Educació Secundària Obligatòria. 

 

El PAC és un programa d’atenció a la diversitat i inclusió educativa dirigit a l’alumnat en risc 

d’exclusió social matriculat als centres d’Educació Secundària Obligatòria, que presenta 

conductes disruptives, dificultats d’adaptació al medi escolar i tendència a l’absentisme escolar 

crònic o a l’abandó escolar. 

 

Aquest acord estableix i desenvolupa accions coordinades d’intervenció i integració 

socioeducativa per a fomentar la integració de l’alumnat amb necessitats específiques 

d’adaptació, donant-li suport en el seu itinerari educatiu i en la seua etapa de transició a la vida 

formativa i laboral, així com per a previndre l’absentisme i fracàs escolar prematur. 

 

CLÀUSULES 

Primera: Àmbit d’actuació 

En el Programa d’Aules Compartides es planteja desenvolupar un currículum educatiu en un 

espai adequat dins del centre educatiu. Aquest és un programa destinat a tot l’alumnat 

d’Educació Secundària Obligatòria, amb una cura especial a l’adequació d’espais i de 

desplaçaments d’aquells menors que participen en el programa que pertanguen als nuclis de 

Sagunt i del Port de Sagunt. 

 

Segona. Període de vigència 

El protocol de col·laboració i coordinació entre aquest Ajuntament i els centres educatius tindrà 

efecte des del dia de la seua signatura i durant el curs escolar 2024/2025. 

 

Aquest protocol es podrà prorrogar durant un curs escolar, manifestant-se explícitament per 

escrit dins del termini i en la forma corresponents, amb anterioritat al començament del curs 

escolar 2024/2025. De la mateixa manera, es podrà sol·licitar la renúncia, de manera expressa, 

per qualssevol de les parts. 

 

Tercera. Compromisos del centre educatiu 

L’IES Núm. 5 es compromet a: 

 

1. Proporcionar el professorat més adequat per al perfil d’aquesta mena de programes 

específics. 

2. Seleccionar l’alumnat segons la Resolució del Programa d’Actuació per a la Millora per la 

qual es regula el Programa d’Aules Compartides, així com realitzar convocatòria per a reunir 

l’alumnat seleccionat i les seues famílies per a la seua proposta d’incorporació i selecció a l’inici 

de curs, a més de les que es realitzen al llarg del curs en el cas de noves altes. 

3. Desenvolupar l’itinerari educatiu acadèmic dels àmbits corresponents: àmbit matemàtic, 

científic, lingüístic, social, educació física, entre altres. 
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4. Establir el protocol coordinat de seguiment setmanal d’assistència així com d’avaluació del 

Programa d’Aules Compartides al llarg del curs. 

5. Proporcionar els recursos materials i econòmics que faciliten un desenvolupament adequat 

del Programa d’Aules Compartides. 

6. Assumir les despeses de transport de l’alumnat. 

7. Designar un responsable de la coordinació del programa amb la finalitat d’assistir i participar 

en les reunions de coordinació i avaluació que es mantindran al llarg del curs. 

 

Quarta. Compromisos de l’Ajuntament 

L’Ajuntament de Sagunt es compromet a: 

1. Desenvolupar l’itinerari formatiu i socioeducatiu dels àmbits pràctics seleccionats. 

2. Establir un protocol coordinat de seguiment setmanal d’assistència, així com d’avaluació del 

Programa d’Aules Compartides al llarg del curs. 

3. Proporcionar els recursos materials i econòmics complementaris que faciliten l’adequat 

desenvolupament del Programa d’Aules Compartides. 

4. Designar un responsable de la coordinació del programa amb la finalitat d’assistir i participar 

en les reunions de coordinació i avaluació que es mantindran llarg del curs. 

 

Cinquena. Altres consideracions 

Tots aquells aspectes no recollits en aquest protocol, ja siguen propostes o modificacions, 

s’exposaran, es valoraran i es decidiran per consens en les reunions de coordinació. 

 

5 EXPEDIENT 1812257Z. APROVACIÓ REVISIÓ PLA TERRITORIAL 

MUNICIPAL D’EMERGÈNCIES DE SAGUNT (PTME) 

 

ANTECEDENTS DE FET 

Mitjançant Resolució d’11 de maig de 2023, del director de l’Agència Valenciana de Seguretat 

i Resposta a les Emergències, per la qual es concedeixen ajudes per a l’exercici 2023 destinades 

a l’elaboració de nous plans d’emergència o a la revisió dels ja aprovats dels municipis de la 

Comunitat Valenciana, s’atorga a aquesta entitat ajuda per a la revisió del Pla Territorial 

Municipal d’Emergències (PTME), per a la redacció del Pla d’Actuació Municipal enfront del 

risc d’Incendis Forestals (PAM IF), i per a la redacció del Pla d’Actuació Municipal enfront del 

risc d’Inundacions (PAM IN). 

L’Ajuntament de Sagunt disposa d’un Pla Territorial Municipal davant d’Emergències aprovat 

i homologat l’any 2001, per la qual cosa es feia necessari la seua revisió i actualització, tenint 

en compte tots els anys transcorreguts fins a la data actual, a fi de mantindre actualitzada 

l’operativitat total de la planificació existent. 

Vist que es va procedir a la contractació del servei de revisió del Pla Territorial Municipal 

d’Emergències amb l’empresa NOVES TECNOLOGIES FORESTALS SL, segons consta en 

l’expedient 1452898P. 

 

En data 04/04/2024 l’Agència Valenciana de Seguretat i Resposta a les Emergències, 

mitjançant registre d’entrada núm. 17563, comunica a aquesta Administració que la 

documentació relativa al Pla Territorial Municipal d’Emergències compleix els requisits de les 

guies vigents per a la seua elaboració, per la qual cosa escau iniciar el tràmit d’aprovació prèvia 

exposició pública. Realitzada l’aprovació, aquesta haurà de ser remesa amb la sol·licitud 

d’homologació per la Comissió de Protecció Civil de la Comunitat Valenciana. 

 

FONAMENTS DE DRET 

L’art. 25 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, arreplega 

entre les competències que, en tot cas, exerciran els municipis, en els termes de la legislació de 

l’Estat i de les comunitats autònomes, la protecció civil, prevenció i extinció d’incendis. 
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La Llei 17/2015, de 9 de juliol, del Sistema Nacional de Protecció Civil, l’objecte de la qual és 

assegurar la coordinació, la cohesió i l’eficàcia de les polítiques públiques de protecció civil, 

en el seu article 15.2 estableix: "Són Plans Territorials tots aquells que s’elaboren per a fer 

front als riscos d’emergències que es puguen presentar en el territori d’una comunitat 

autònoma o d’una entitat local. Aquests plans seran aprovats per l’administració corresponent, 

autonòmica o local, de conformitat amb el que es preveu en la seua legislació específica". 

La Llei 13/2010, de 23 de novembre, de la Generalitat, de Protecció Civil i Gestió 

d’Emergències, en el Títol I, Capítol II, regula les competències de les administracions locals 

en matèria de Protecció Civil i Gestió d’Emergències, establint en l’article 14.1.b la 

competència dels municipis en l’elaboració i aprovació del Pla Territorial Municipal davant 

d’Emergències i els Plans d’Actuació Municipal davant de riscos concrets. 

En el seu article 23 regula els plans territorials d’àmbit inferior al comunitari, establint que: 

1. Els plans territorials d’àmbit inferior al de la Comunitat seran d’àmbit municipal i 

supramunicipal. 

2. L’estructura i contingut d’aquests plans s’acomodaran a les directrius disposades en 

aquesta llei i a les que fixe el Pla Territorial d’Emergència de la Comunitat Valenciana. 

3. Aquests plans seran aprovats pels plens de les respectives corporacions locals, o pel ple 

de l’òrgan supramunicipal, si és el cas, previ el tràmit d’informació pública, havent de ser 

homologats per la Comissió de Protecció Civil de la Comunitat Valenciana en un termini no 

superior a tres mesos des de la seua recepció, sent el silenci administratiu positiu. 

Així mateix, l’article 29 estableix que: “A fi de mantindre la total operativitat de la planificació 

existent, els plans territorials d’emergència d’àmbit autonòmic o d’àmbit inferior a aquest, així 

com els plans especials, hauran de ser revisats de manera obligatòria cada sis anys”. 

Al seu torn, el Reial Decret 524/2023, de 20 de juny, pel qual s’aprova la Norma Bàsica de 

Protecció Civil, en l’art. 10 disposa que “Els plans territorials constitueixen els instruments 

superiors de planificació de protecció civil en el territori d’una Comunitat Autònoma, Ciutat 

dotada d’Estatut d’Autonomia o entitat local, integrant-se en els mateixos els plans especials 

del seu àmbit territorial”. I en el seu art. 14 disposa que “Els plans d’àmbit local són aprovats 

per l’òrgan competent de la respectiva entitat, amb els informes previs que establisca la 

legislació autonòmica”. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, Sra. Sáez. Vots a favor: 17, Senyors/es. Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz y Rovira. Abstencions: 7, Senyors/es. González, Guillén, Sánchez, Vila, Serrano, Gil i 

Picó; per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa de 

Governança Pública i Seguretat Ciutadana, l’Ajuntament en Ple, per 17 vots a favor del PSOE, 

PP i EU-Unides Podem i 7 abstencions d’IP, Vox i Compromís per Sagunt, ACORDA:  

 

PRIMER. Aprovar inicialment la revisió del Pla Territorial Municipal d’Emergències del 

municipi de Sagunt, segons consta en l’expedient 1812257Z. 

SEGON. Sotmetre aquest pla a informació pública i audiència de les persones interessades, amb 

publicació en el Butlletí Oficial de la Província i Tauler d’Anuncis de l’Ajuntament, pel termini 

de vint dies hàbils perquè puguen presentar reclamacions o suggeriments, que seran resoltes per 

la Corporació. Simultàniament, es publicarà en el portal web de l’Ajuntament 

https://aytosagunto.es/  

TERCER. Si no es presenten reclamacions o suggeriments en el termini esmentat, es 

considerarà aprovat definitivament sense necessitat d’acord exprés pel Ple, i l’acord 

d’aprovació definitiva tàcita del Pla Territorial Municipal d’Emergències (PTME) de Sagunt, 

amb el text íntegre, es publicarà per a coneixement general en el Tauler d’Anuncis de 

https://aytosagunto.es/
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l’Ajuntament i en el Butlletí Oficial de la Província. Així mateix, estarà a la disposició de les 

persones interessades en la Seu Electrònica d’aquest Ajuntament. 

QUART. Quan l’acord s’eleve a definitiu, donar-ne compte a l’Agència de Seguretat i Resposta 

a les Emergències de la Generalitat Valenciana, amb la finalitat de procedir a l’homologació 

del Pla Territorial d’Emergències per part de la Comissió de Protecció Civil de la Comunitat 

Valenciana, en compliment del que disposa l’article 23.3 de la Llei 13/2010, de 23 de novembre, 

de la Generalitat, de Protecció Civil i Gestió d’Emergències. 

 

6 EXPEDIENT 1816118M. APROVACIÓ PLA ACTUACIÓ MUNICIPAL 

DAVANT DEL RISC D’INCENDIS FORESTALS (PAM IF) 
ANTECEDENTS DE FET 

Mitjançant Resolució d’11 de maig de 2023, del director de l’Agència Valenciana de Seguretat 

i Resposta a les Emergències, per la qual es concedeixen ajudes per a l’exercici 2023 destinades 

a l’elaboració de nous plans d’emergència o a la revisió dels ja aprovats dels municipis de la 

Comunitat Valenciana, s’atorga a aquesta entitat ajuda per a la revisió del Pla Territorial 

Municipal d’Emergències (PTME), per a la redacció del Pla d’Actuació Municipal davant del 

risc d’Incendis Forestals (PAM IF) i per a la redacció del Pla d’Actuació Municipal davant del 

risc d’Inundacions (PAM IN). 

 

Vist que es va procedir a la contractació del servei de redacció Pla d’Actuació Municipal davant 

del risc d’Incendis Forestals amb l’empresa NOVES TECNOLOGIES FORESTALS SL, 

segons consta en l’expedient 1454419C. 

 

En data 04/04/2024 l’Agència Valenciana de Seguretat i Resposta a les Emergències, 

mitjançant registre d’entrada núm. 17563, comunica a aquesta Administració que la 

documentació relativa al Pla d’Actuació Municipal davant del risc d’Incendis Forestals 

compleix els requisits de les guies vigents per a la seua elaboració, per la qual cosa procedeix 

iniciar el tràmit d’aprovació prèvia exposició pública. Realitzada la seua aprovació, aquesta 

haurà de ser remesa amb la sol·licitud d’homologació per la Comissió de Protecció Civil de la 

Comunitat Valenciana. 

 

FONAMENTS DE DRET 

L’art. 25 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, arreplega 

entre les competències que, en tot cas, exerciran els municipis, en els termes de la legislació de 

l’Estat i de les comunitats autònomes, la protecció civil, prevenció i extinció d’incendis. 

La Llei 17/2015, de 9 de juliol, del Sistema Nacional de Protecció Civil, l’objecte de la qual és 

assegurar la coordinació, la cohesió i l’eficàcia de les polítiques públiques de protecció civil, 

en el seu article 15.2 estableix: "Són Plans Territorials tots aquells que s’elaboren per a fer 

front als riscos d’emergències que es puguen presentar en el territori d’una comunitat 

autònoma o d’una entitat local. Aquests plans seran aprovats per l’administració corresponent, 

autonòmica o local, de conformitat amb el que es preveu en la seua legislació específica". 

La Llei 13/2010, de 23 de novembre, de la Generalitat, de Protecció Civil i Gestió 

d’Emergències, en el Títol I, Capítol II, regula les competències de les administracions locals 

en matèria de Protecció Civil i Gestió d’Emergències, establint en l’article 14.1.b la 

competència dels municipis en l’elaboració i aprovació del Pla Territorial Municipal davant 

d’Emergències i els Plans d’Actuació Municipal davant de riscos concrets. 

En el seu article 23 regula els plans territorials d’àmbit inferior al comunitari, establint que: 

1. Els plans territorials d’àmbit inferior al de la Comunitat seran d’àmbit municipal i 

supramunicipal. 

2. L’estructura i contingut d’aquests plans s’acomodaran a les directrius disposades en 

aquesta llei i a les que fixe el Pla Territorial d’Emergència de la Comunitat Valenciana. 
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3. Aquests plans seran aprovats pels plens de les respectives corporacions locals, o pel ple 

de l’òrgan supramunicipal, si és el cas, previ el tràmit d’informació pública, havent de ser 

homologats per la Comissió de Protecció Civil de la Comunitat Valenciana en un termini no 

superior a tres mesos des de la seua recepció, sent el silenci administratiu positiu. 

Al seu torn, el Reial Decret 524/2023, de 20 de juny, pel qual s’aprova la Norma Bàsica de 

Protecció Civil, en l’art. 10 disposa que “Els plans territorials constitueixen els instruments 

superiors de planificació de protecció civil en el territori d’una Comunitat Autònoma, Ciutat 

dotada d’Estatut d’Autonomia o entitat local, integrant-se en els mateixos els plans especials 

del seu àmbit territorial”. I en el seu art. 14 disposa que “Els plans d’àmbit local són aprovats 

per l’òrgan competent de la respectiva entitat, amb els informes previs que establisca la 

legislació autonòmica”. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, Sra. Sáez. Vots a favor: 17, Senyors/es. Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz y Rovira. Abstencions: 7, Senyors/es. González, Guillén, Sánchez, Vila, Serrano, Gil i 

Picó; per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa de 

Governança Pública i Seguretat Ciutadana, l’Ajuntament en Ple, per 17 vots a favor del PSOE, 

PP i EU-Unides Podem i 7 abstencions d’IP, Vox i Compromís per Sagunt, ACORDA:  

 

PRIMER. Aprovar inicialment el Pla d’Actuació Municipal davant del Risc d’Incendis 

Forestals del municipi de Sagunt, segons consta en l’expedient 1816118M. 

 

SEGON. Sotmetre aquest pla a informació pública i audiència de les persones interessades, amb 

publicació en el Butlletí Oficial de la Província i Tauler d’Anuncis de l’Ajuntament, pel termini 

de vint dies hàbils perquè puguen presentar reclamacions o suggeriments, que seran resoltes per 

la Corporació. Simultàniament, es publicarà en el portal web de l’Ajuntament 

https://aytosagunto.es/  

 

TERCER. Si no es presenten reclamacions o suggeriments en el termini esmentat, es 

considerarà aprovat definitivament sense necessitat d’acord exprés pel Ple, i l’acord 

d’aprovació definitiva tàcita del Pla d’Actuació Municipal davant del Risc d’Incendis Forestals 

del municipi de Sagunt, amb el text íntegre, es publicarà per a coneixement general en el Tauler 

d’Anuncis de l’Ajuntament i en el Butlletí Oficial de la Província. Així mateix, estarà a la 

disposició de les persones interessades en la Seu Electrònica d’aquest Ajuntament. 

 

QUART. Quan l’acord s’eleve a definitiu, donar-ne compte a l’Agència de Seguretat i Resposta 

a les Emergències de la Generalitat Valenciana, amb la finalitat de procedir a l’homologació 

del Pla d’Actuació Municipal davant del Risc d’Incendis Forestals del municipi de Sagunt per 

part de la Comissió de Protecció Civil de la Comunitat Valenciana, en compliment del que 

disposa l’article 23.3 de la Llei 13/2010, de 23 de novembre, de la Generalitat, de Protecció 

Civil i Gestió d’Emergències. 

 

7 EXPEDIENT 1816137N. APROVACIÓ PLA ACTUACIÓ MUNICIPAL 

DAVANT DEL RISC D’INUNDACIONS (PAM IN)  

ANTECEDENTS DE FET 

Mitjançant Resolució d’11 de maig de 2023, del director de l’Agència Valenciana de Seguretat 

i Resposta a les Emergències, per la qual es concedeixen ajudes per a l’exercici 2023 destinades 

a l’elaboració de nous plans d’emergència o a la revisió dels ja aprovats dels municipis de la 

Comunitat Valenciana, s’atorga a aquesta entitat ajuda per a la revisió del Pla Territorial 

Municipal d’Emergències (PTME), per a la redacció del Pla d’Actuació Municipal davant del 

https://aytosagunto.es/
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risc d’Incendis Forestals (PAM IF) i per a la redacció del Pla d’Actuació Municipal davant del 

risc d’Inundacions (PAM IN). 

Vist que es va procedir a la contractació del servei de redacció del Pla d’Actuació Municipal 

davant del Risc d’Inundacions amb l’empresa NOVES TECNOLOGIES FORESTALS SL, 

segons consta en l’expedient 1454454A. 

 

En data 04/04/2024 l’Agència Valenciana de Seguretat i Resposta a les Emergències, 

mitjançant registre d’entrada núm. 17563, comunica a aquesta Administració que la 

documentació relativa al Pla d’Actuació Municipal davant del Risc d’Inundacions compleix els 

requisits de les guies vigents per a la seua elaboració, per la qual cosa procedeix iniciar el tràmit 

d’aprovació prèvia exposició pública. Realitzada la seua aprovació, aquesta haurà de ser remesa 

amb la sol·licitud d’homologació per la Comissió de Protecció Civil de la Comunitat 

Valenciana. 

 

FONAMENTS DE DRET 

L’art. 25 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, arreplega 

entre les competències que, en tot cas, exerciran els municipis, en els termes de la legislació de 

l’Estat i de les comunitats autònomes, la protecció civil, prevenció i extinció d’incendis. 

La Llei 17/2015, de 9 de juliol, del Sistema Nacional de Protecció Civil, l’objecte de la qual és 

assegurar la coordinació, la cohesió i l’eficàcia de les polítiques públiques de protecció civil, 

en el seu article 15.2 estableix: "Són Plans Territorials tots aquells que s’elaboren per a fer 

front als riscos d’emergències que es puguen presentar en el territori d’una comunitat 

autònoma o d’una entitat local. Aquests plans seran aprovats per l’administració corresponent, 

autonòmica o local, de conformitat amb el que es preveu en la seua legislació específica". 

La Llei 13/2010, de 23 de novembre, de la Generalitat, de Protecció Civil i Gestió 

d’Emergències, en el Títol I, Capítol II, regula les competències de les administracions locals 

en matèria de Protecció Civil i Gestió d’Emergències, establint en l’article 14.1.b la 

competència dels municipis en l’elaboració i aprovació del Pla Territorial Municipal davant 

d’Emergències i els Plans d’Actuació Municipal davant de riscos concrets. 

En el seu article 23 regula els plans territorials d’àmbit inferior al comunitari, establint que: 

1. Els plans territorials d’àmbit inferior al de la Comunitat seran d’àmbit municipal i 

supramunicipal. 

2. L’estructura i contingut d’aquests plans s’acomodaran a les directrius disposades en 

aquesta llei i a les que fixe el Pla Territorial d’Emergència de la Comunitat Valenciana. 

3. Aquests plans seran aprovats pels plens de les respectives corporacions locals, o pel ple 

de l’òrgan supramunicipal, si és el cas, previ el tràmit d’informació pública, havent de ser 

homologats per la Comissió de Protecció Civil de la Comunitat Valenciana en un termini no 

superior a tres mesos des de la seua recepció, sent el silenci administratiu positiu. 

Al seu torn, el Reial Decret 524/2023, de 20 de juny, pel qual s’aprova la Norma Bàsica de 

Protecció Civil, en l’art. 10 disposa que “Els plans territorials constitueixen els instruments 

superiors de planificació de protecció civil en el territori d’una Comunitat Autònoma, Ciutat 

dotada d’Estatut d’Autonomia o entitat local, integrant-se en els mateixos els plans especials 

del seu àmbit territorial”. I en el seu art. 14 disposa que “Els plans d’àmbit local són aprovats 

per l’òrgan competent de la respectiva entitat, amb els informes previs que establisca la 

legislació autonòmica”. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, Sra. Sáez. Vots a favor: 17, Senyors/es. Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz y Rovira. Abstencions: 7, Senyors/es. González, Guillén, Sánchez, Vila, Serrano, Gil i 

Picó; per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa de 
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Governança Pública i Seguretat Ciutadana, l’Ajuntament en Ple, per 17 vots a favor del PSOE, 

PP i EU-Unides Podem i 7 abstencions d’IP, Vox i Compromís per Sagunt, ACORDA:  

 

PRIMER. Aprovar inicialment el Pla d’Actuació Municipal davant del Risc d’Inundacions del 

municipi de Sagunt, segons consta en l’expedient 1816137N. 

SEGON. Sotmetre aquest pla a informació pública i audiència de les persones interessades, amb 

publicació en el Butlletí Oficial de la Província i Tauler d’Anuncis de l’Ajuntament, pel termini 

de vint dies hàbils perquè puguen presentar reclamacions o suggeriments, que seran resoltes per 

la Corporació. Simultàniament, es publicarà en el portal web de l’Ajuntament 

https://aytosagunto.es/  

TERCER. Si no es presenten reclamacions o suggeriments en el termini esmentat, es 

considerarà aprovat definitivament sense necessitat d’acord exprés pel Ple, i l’acord 

d’aprovació definitiva tàcita del Pla d’Actuació Municipal davant del risc d’Inundacions de 

Sagunt, amb el text íntegre, es publicarà per a coneixement general en el Tauler d’Anuncis de 

l’Ajuntament i en el Butlletí Oficial de la Província. Així mateix, estarà a la disposició de les 

persones interessades en la Seu Electrònica d’aquest Ajuntament. 

QUART. Quan l’acord s’eleve a definitiu, donar-ne compte a l’Agència de Seguretat i Resposta 

a les Emergències de la Generalitat Valenciana, amb la finalitat de procedir a l’homologació 

del Pla d’Actuació Municipal davant del risc d’Inundacions per part de la Comissió de Protecció 

Civil de la Comunitat Valenciana, en compliment del que disposa l’article 23.3 de la Llei 

13/2010, de 23 de novembre, de la Generalitat, de Protecció Civil i Gestió d’Emergències. 

 

8 EXPEDIENT 1583499E. CONSTITUCIÓ DE L’ENTITAT DE GESTIÓ I 

MODERNITZACIÓ DE POLÍGON INDUSTRIAL 
En compliment del que disposa l’article 172 del Reglament d’Organització, Funcionament i 

Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, 

s’emet el següent INFORME: 

 

APROVACIÓ PROVISIONAL PEL PLE DE L’AJUNTAMENT DEL CONVENI DE 

COL·LABORACIÓ SENSE COMPROMÍS ECONÒMIC AMB L’ENTITAT DE 

GESTIÓ I MODERNITZACIÓ DE POLÍGONS INDUSTRIALS 

1r. En data 13/11/2023, es presenta sol·licitud (r/e 58576) de constitució d’una Entitat de Gestió 

i Modernització el polígon industrial PARC SAGUNT I per part del Sr. Antonio Pérez Ramón, 

president de la comissió promotora PARC SAGUNT I constituïda a aquest efecte amb el 

contingut següent: 

- Sol·licitud presentada pel president de la Comissió Promotora. 

- Identificació exacta de l’àrea industrial. 

- Identificació de les parcel·les representades per la comissió promotora mitjançant les 

cartes de les empreses, càlcul dels percentatges establits per llei acompanyat de 

certificats de registre de 2019 i notes simples de 2023. 

- Projecte d’Estatuts i pla inicial d’actuació amb el contingut establit en la Llei 14/2018, 

de 5 de juny, de gestió, modernització i promoció de les àrees industrials de la 

Comunitat Valenciana. 

 

2n. Consta en l’expedient informe jurídic per part del tècnic d’Administració General de 

Promoció Econòmica i Indústria de data 1/12/2023, en el qual es conclou el compliment dels 

requisits mínims de la sol·licitud de constitució de l’Entitat de Gestió de conformitat amb 

l’article 7 de la 14/2018, de 5 de juny, de gestió, modernització i promoció de les àrees 

industrials de la Comunitat Valenciana. 

3r Mitjançant acord de la Junta de Govern Local en data 15/12/2023, s’admet a tràmit la 

sol·licitud del president de la comissió promotora per a la constitució de l’Entitat de Gestió i 

Modernització PARC SAGUNT que abastarà el polígon industrial PARC SAGUNT I, de 

https://aytosagunto.es/
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conformitat amb l’article 7 de la Llei 14/2018, de 5 de juny, de gestió, modernització i promoció 

de les àrees industrials de la Comunitat Valenciana, i s’inicia el període de negociació política 

del conveni de col·laboració. 

4t En data 22/02/2024 es remet la proposta de conveni i pla d’actuació a la comissió promotora, 

se’n justifica la recepció en la mateixa data i és acceptat en data 17/05/2024 mitjançant escrit 

presentat per registre d’entrada 26681/2024, acte amb el qual s’entén finalitzat el període de 

negociació política. 

5è Consta en l’expedient la memòria justificativa de la proposta de conveni regulador adjuntat 

en l’Annex I de la present Resolució , tot això de conformitat amb el que disposa l’article 50 de 

la Llei 40/2015, de règim jurídic del sector públic. 

Vista la documentació que consta en l’expedient, s’informa que s’ha seguit la tramitació 

pertinent de conformitat amb el procediment establit en la Llei 14/2018, de 5 de juny, de gestió, 

modernització i promoció de les àrees industrials de la Comunitat Valenciana, i que es pot 

aprovar provisionalment el conveni de col·laboració per a la constitució de l’Entitat de Gestió 

(EGM). 

Correspon al Ple l’aprovació definitiva de la constitució de l’Entitat de Gestió i Modernització 

per majoria simple, de conformitat amb l’article 10 de la Llei 14/2018, de 5 de juny, de gestió, 

modernització i promoció de les àrees industrials de la Comunitat Valenciana, ja que l’EGM 

no és un ens instrumental del sector públic, sinó una organització professional de l’article 52 de 

la CE, de conformitat amb allò indicat en el preàmbul de la llei esmentada, a més que 

l’Ajuntament no en forma part integrant a pesar que puga assistir amb veu i sense vot a les seues 

assemblees.  

 

Sotmés l’assumpte a votació resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, Sra. Sáez. Vots a favor: 19, Senyors/es. Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, Vila, Serrano i Rovira. Abstencions: 5, Senyors/es. González, Guillén, Sánchez, Gil i 

Picó; per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa d’Ocupació, 

Indústria i Promoció de la Ciutat, l’Ajuntament en Ple, per 19 vots a favor del PSOE, PP, Vox 

i EU-Unides Podem i 5 abstencions d’IP, i Compromís per Sagunt, ACORDA:  

 

PRIMER. Aprovar provisionalment la proposta de conveni de col·laboració, estatuts i pla 

d’actuació de la futura Entitat de Gestió i Modernització PARC SAGUNT que abastarà el 

polígon industrial PARC SAGUNT I. Aquests documents es troben com a annexos al present 

acord. 

SEGON. Sotmetre el text inicial del conveni, el projecte d’estatuts i el pla inicial d’actuació, 

adjuntats com a annexos del present acord, a informació pública mitjançant anunci publicat en 

el Butlletí Oficial de Província, i en el Tauler d’Edictes de l’Ajuntament, a fi que es presenten 

les al·legacions que s’estimen pertinents en el termini d’un mes. Així mateix, estarà a la 

disposició dels interessats en la Seu Electrònica d’aquest Ajuntament.  

TERCER. Després del tràmit d’informació pública, que es resolguen les possibles al·legacions 

pel Ple i convoque l’Ajuntament i la comissió promotora a tots els propietaris de les parcel·les 

incloses en l’àrea industrial referida, això és, el polígon industrial PARC SAGUNT I, a fi de 

constituir l’assemblea de ratificació per a l’aprovació de la voluntat de constituir l’entitat, el 

projecte del conveni, els estatuts i el nomenament dels càrrecs de la Junta Directiva, inclosos el 

president, secretari i tresorer d’aquesta. 

QUART. Una vegada aprovat favorablement l’acord de l’assemblea de ratificació, que es 

redacte proposta per part del tècnic d’Administració General que tramita aquest expedient per 

a l’aprovació de la constitució definitiva de l’Entitat de Gestió i Modernització PARC 

SAGUNT i es remeta al Ple per a l’adopció de l’acord corresponent. 
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Això és el que cal informar; no obstant això, s’adoptarà la decisió que es considere més 

oportuna. 

 

9 EXPEDIENT 1779954J. NOMENAMENT MEMBRES CONSELL PATRIMONI 

DE LA HUMANIDAD SAGUNT 
Vista la proposta de la Regidoria Delegada de Cultura, del següent tenor literal: 

 

“Vist que aquest Excm. Ajuntament va iniciar al juny de 2015 un procés pel qual Sagunt 

presentara una candidatura davant la UNESCO per a ser declarada Patrimoni Mundial de la 

Humanitat. 

 

Vist que, amb posterioritat, el Ple de la Corporació, en sessió de 9 de desembre de 2015, va 

adoptar per unanimitat l’acord pel proposava que Sagunt fora considerada “Capital Valenciana 

de la Romanització”, i aprovant les Corts Valencianes, també per unanimitat, la declaració 

institucional perquè Sagunt fora “Capital Valenciana de la Romanització”, el 10 de febrer de 

2016. 

 

Vist que, amb vista a elaborar la candidatura de Sagunt com a Patrimoni de la Humanitat, es va 

creure convenient crear un Consell Assessor de caràcter tècnic que ajudara a definir els criteris 

i fixar els objectius que han de complir-se per a presentar davant les institucions un projecte 

rigorós que pose en valor el patrimoni saguntí. 

 

Vist que en el Consell Assessor del Patrimoni de la Humanitat de Sagunt es pretén que forme 

part la societat civil de Sagunt a través de tots els col·lectius locals relacionats directament o 

indirectament amb el Patrimoni, a més dels investigadors locals o persones que hagen destacat 

per les seues investigacions, tècnics de la Conselleria d’Educació i Cultura, de l’Ajuntament de 

Sagunt, un representant del Consell Valencià de Cultura i representants de les universitats 

públiques valencianes que han investigat sobre el patrimoni històric i industrial de Sagunt 

(Universitat Jaume I de Castelló, Universitat de València, Universitat Politècnica de València 

i Universitat d’Alacant). 

 

Atés que, d’acord amb el Reglament del Consell Assessor del Patrimoni de la Humanitat, 

“formaran part del Ple del Consell, a més del seu president/a, representants dels col·lectius 

locals del patrimoni, representants de les universitats valencianes, del Consell Valencià de 

Cultura, de la Conselleria de Cultura i Educació, de l’Ajuntament de Sagunt i investigadors 

locals o persones que hagen destacat especialment per les seues aportacions històriques en 

relació amb Sagunt”, i que correspon el seu nomenament al Ple municipal (art. 6.2). 

 

Formalitzades noves consultes amb les entitats, associacions i col·lectius amb interessos i fins 

concomitants amb els d’aquest Consell, així com amb particulars que han destacat en la 

investigació o en l’estudi de la història del municipi, a fi de promoure sinergies en aquesta 

missió, de conformitat amb els articles 130 i 131 del RD 2568/1986, de 28 de novembre, pel 

qual s’aprova el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats 

Locals. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, Sra. Sáez. Vots a favor: 18, Senyors/es. Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, González, Guillén, 

Sánchez, Gil, Picó i Rovira. Abstencions: 6, Senyors/es. Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, 

Vila i Serrano; per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa de 
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Gestió Sociocultural, Esportiva i Participativa, l’Ajuntament en Ple, per 18 vots a favor del 

PSOE, IP, Compromís per Sagunt i EU-Unides Podem, i 6 abstencions del PP i Vox, ACORDA: 

 

ÚNIC. Nomenar membres del Ple del Consell Assessor del Patrimoni de la Humanitat de 

Sagunt les següents persones, en representació de l’entitat que se cita: 

 

- En representació de Federació Junta Fallera de Sagunt: 

o Titular: Francesc Arnau Navarro 

o Suplent: Benjamín Alepuz Soriano” 

 

10 EXPEDIENT 1821861N. INCLUSIÓ EN L’INVENTARI PARCEL·LA B3, 

SUNP-5 DE SAGUNT. 

ANTECEDENTS DE FET 

PRIMER. L’Ajuntament de Sagunt és propietari, segons nota simple del Registre de la Propietat 

Núm. 1 de Sagunt de la parcel·la que a continuació es descriu: 

  

 

 
 

SEGON. Hi consta la següent certificació cadastral: 
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TERCER. Hi consta fitxa de reparcel·lació, en la qual s’indica el següent: 
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QUART. Davant la necessitat de la depuració física i jurídica del bé immoble que ocupa aquest 

acord, se sol·licita informe al tècnic topogràfic de l’Ajuntament de Sagunt, que és emés en data 17 

d’abril de 2024 i incorporat a l’expedient, en el qual s’indica el següent: 

 
 

CINQUÉ. En vista a una possible alienació del bé descrit anteriorment, l’Ajuntament ha de 

procedir a la seua inclusió en l’Inventari General de Béns i Drets de l’Ajuntament de Sagunt. 

 

FONAMENTS DE DRET 

PRIMER. D’acord amb l’article 17 del Reial Decret 1372/1986, de 13 de juny, pel qual s’aprova 

el Reglament de Béns de les Entitats Locals: 

 

“1. Les corporacions locals estan obligades a formar inventari de tots els seus béns i drets, 

qualsevol que siga la seua naturalesa o forma d’adquisició…”  
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SEGON. Els béns que ens ocupen no consten actualment inclosos en l’Inventari de Béns i Drets 

de l’Ajuntament de Sagunt, però sí que consten inscrits en el Registre de la Propietat, segons notes 

simples expedides pel Registre de la Propietat de Sagunt Núm. 1, mitjançant les quals s’acredita 

la titularitat municipal dels béns descrits.  

TERCER. Si bé els articles 32 i 33 del RBEL parlen de rectificació i comprovació de l’Inventari, 

com a operacions que han de dur-se a terme de manera anual i cada vegada que es renove la 

Corporació, res impedeix l’actualització puntual de l’Inventari mitjançant la incorporació d’aquells 

actes jurídics que suposen la inclusió de nous béns o la modificació de les dades corresponents als 

béns consignats. Per si no fora suficient, aquesta incorporació de noves dades no prohibida pel 

RBEL, trobaria suport en l’article 34.1 de la LPAP, d’aplicació supletòria, que obliga les unitats 

competents a adoptar les mesures oportunes per a la “immediata” constància en l’Inventari General 

de Béns i Drets de l’Estat dels fets, actes o negocis relatius als seus béns i drets. 

QUART. De conformitat amb l’article 32 RBEL, els inventaris seran autoritzats pel secretari de 

la Corporació; en relació amb aquest precepte, l’article 3.2, lletra k) el Reial Decret 128/2018, de 

16 de març, pel qual es regula el règim jurídic dels funcionaris d’Administració Local amb 

habilitació de caràcter nacional, comprén la funció de fe pública del secretari de la Corporació 

portar i custodiar l’Inventari de Béns de l’Entitat Local. En conseqüència, es considera escaient 

traslladar al secretari municipal la present proposta d’acord a fi que els conega.  

CINQUÉ. Quant a la competència per a la inclusió del bé en qüestió en l’Inventari de béns, ha 

d’estar-se al que disposa l’article 34 RBEL, segons el qual: 

“El Ple de la Corporació local serà l’òrgan competent per a acordar l’aprovació de l’inventari 

ja format, la seua rectificació i comprovació.” 

SISÉ. Segons el que s’estableix en l’article 123.1 del ROF:  

“Les Comissions Informatives, integrades exclusivament per membres de la Corporació, són 

òrgans sense atribucions resolutòries que tenen per funció l’estudi, l’informe o la consulta dels 

assumptes que hagen de ser sotmesos a la decisió del Ple i de la Comissió de Govern quan aquesta 

actue amb competències delegades pel Ple, excepte quan hagen d’adoptar-se acords declarats 

urgents”.  

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, Sra. Sáez. Vots a favor: 18, Senyors/es. Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, González, Guillén, 

Sánchez, Gil, Picó i Rovira. Abstencions: 6, Senyors/es. Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, 

Vila i Serrano; per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa 

d’Hisenda i Patrimoni, l’Ajuntament en Ple, per 18 vots a favor del PSOE, IP, Compromís per 

Sagunt i EU-Unides Podem, i 6 abstencions del PP i Vox, ACORDA: 

 

PRIMER. Acordar la inclusió del següent bé en l’Epígraf 1 (Béns immobles) de l’Inventari 

General de Béns i Drets de l’Ajuntament de Sagunt, amb les següents descripcions: 

DENOMINACIÓ: SECTOR SUNP-5 PARCEL·LA B-3 

DADES REGISTRALS: 

Tom: 2855 

Llibre: 972 

Foli: 25 

Finca: 74507 

Inscripció 1a 

Superfície cadastral: 2.396 m² 

Superfície registral: 2.395,70 m² 

DADES CADASTRALS: 

Titular cadastral: Ajuntament de Sagunt 
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Qualificació: Urbana 

Referència Cadastral: 5950605YJ3955S0000UE 

Polígon: 67 

Parcel·la: 9005 

Cultiu actual: cap. 

DADES URBANÍSTIQUES: SÒL URBÀ 

Paratge: SECTOR SUNP-5 PARCEL·LA B-3 

Valor cadastral: 721.918,15 euros. 

Fites: 

Nord: Camí de Motíber. 

Sud: Enrique Peris Chabret i part de la finca segregada.  

Est: Pascual Lluch. 

Oest: José-Isidro Peris Chabret i part de la finca segregada.  

 

SEGON. Traslladar aquest acord a l’Administració de l’Estat i la Comunitat Autònoma, en 

compliment del que disposa l’article 32.1 del Reial Decret 1372/1986, de 13 de juny, pel qual 

s’aprova el Reglament de Béns de les Entitats Locals. 

 

11 EXPEDIENT 1758465N. ESTUDI ECONÒMIC DE TARIFA 2024. 

MODIFICACIÓ ORDENANÇA PPPNT AIGUA CLAVEGUERAM. 
En referència a l’expedient de modificació de l’Ordenança local de la prestació patrimonial de 

caràcter públic no tributari del servei d’aigua i clavegueram de Sagunt. 

Per part d’Aigües de Sagunt s’ha remés estudi relatiu a les tarifes del servei, en les quals es 

preveu l’increment d’aquestes en un percentatge equivalent a l’IPC novembre 2022-novembre 

2023. 

El Departament de Contractació informa favorablement aquest increment. 

El 26/03/2024 es publica en el web municipal, en el Tauler d’Edictes electrònic, el text de la 

proposta de modificació a fi de donar audiència pública als ciutadans afectats i recaptar totes 

les aportacions addicionals que puguen fer altres persones o entitats. 

A data de hui no s’ha rebut cap aportació. 

Consta que en data 07/02/2024, Aigües de Sagunt va comunicar a la Comissió de Preus de la 

Generalitat la proposta de tarifes, sense que, a hores d’ara, s’haja obtingut resposta per part de 

la Comissió. 

D’acord amb l’article 14.4 del Decret 68/2013, de 7 de juliol, del Consell, “Transcorregut el 

termini de 30 dies hàbils des de la presentació de la comunicació per part de la persona 

interessada davant la Conselleria competent en matèria de Comerç, si aquesta no posa cap 

objecció, la nova tarifa podrà ser aplicada”. 

Segons l’article 49 de la Llei Reguladora de les Bases de Règim Local (LBRL):  

L’aprovació de les ordenances locals s’ajustarà al següent procediment:  

a) Aprovació inicial pel Ple.  

b) Informació pública i audiència als interessats pel termini mínim de trenta dies per a la 

presentació de reclamacions i suggeriments.  

c) Resolució de totes les reclamacions i suggeriments presentats dins del termini i aprovació 

definitiva pel Ple.  

En el cas que no s’haguera presentat cap reclamació o suggeriment, s’entendrà definitivament 

adoptat l’acord provisional fins aquell moment.  

Segons l’article 70.2 de la LBRL: 

Els acords que adopten les corporacions locals es publiquen o es notifiquen en la forma prevista 

per la Llei. Les ordenances, inclosos l’articulat de les normes dels plans urbanístics, així com 

els acords corresponents a aquests l’aprovació definitiva dels quals siga competència dels ens 

locals, es publicaran en el Butlletí Oficial de la Província i no entraran en vigor fins que s’haja 

publicat completament el seu text i haja transcorregut el termini previst en l’article 65.2, excepte 
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els pressupostos i les ordenances fiscals que es publiquen i entren en vigor en els termes establits 

en la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals. Les Administracions 

Públiques amb competències urbanístiques hauran de tindre, a la disposició dels ciutadans que 

ho sol·liciten, còpies completes del planejament vigent en el seu àmbit territorial. 

El Ple de la Corporació és l’òrgan competent per a l’aprovació i modificació de les ordenances, 

d’acord amb l’article 22 de la Llei de Bases de Règim Local.  

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, Sra. Sáez. Vots a favor: 15, Senyors/es. Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Gil, Picó i Rovira. Vots 

en contra: 3, Senyors/es. González, Guillén i Sánchez. Abstencions 6, Senyors/es. Catalán, 

Cayuela, Cañada, Muñoz, Vila i Serrano; per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen de 

la Comissió Informativa d’Hisenda i Patrimoni, l’Ajuntament en Ple, per 15 vots a favor del 

PSOE, Compromís per Sagunt i EU-Unides Podem; 3 vots en contra d’IP i 6 abstencions del 

PP i Vox, ACORDA: 

 

PRIMER. Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança local de la prestació 

patrimonial pública de caràcter no tributari del servei d’aigua i clavegueram de Sagunt, el text 

del qual es transcriu en l’annex.  

SEGON. Segons el que disposa l’article 49 de la LBRL, exposar aquest acord al públic 

mitjançant edicte publicat en el Butlletí Oficial de la Província, el Tauler d’Anuncis de 

l’Ajuntament i un dels periòdics de major difusió provincial per un període de trenta dies. En 

aquest termini, les persones interessades podran examinar l’expedient i presentar les 

reclamacions o suggeriments que estimen pertinents. Si no s’hi presenta cap reclamació o cap 

suggeriment, s’entendrà definitivament adoptat l’acord que era provisional fins aleshores. 

 

ANNEX 

 

MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA LOCAL REGULADORA DE LA PRESTACIÓ 

PATRIMONIAL DE CARÀCTER PÚBLIC NO TRIBUTARI DEL SERVEI DE L’AIGUA I 

CLAVEGUERAM DE SAGUNT 

Article 1. Modificar l’annex de l’Ordenança (tarifes), que queden de la manera següent: 

ANNEX 
 AIGUA POTABLE  

 

Quota de servei 

  

Calibre  

Cabal permanent Q3 

(m3/hora) 

Domèstics 

€/mes 

Pensionistes 

(bonificada) 

€/mes 

Família nombrosa 

general (bonificada) 

€/mes 

Família nombrosa 

especial (bonificada) 

€/mes 

Centres educació 
secundària 

€/mes 

Fins a 15 mm Fins a 2,5 2,856  0,714  2,856  2,856  2,856  

20 mm  4  7,139  1,785  7,139  7,139  7,139  

25 mm  6,3  9,995  2,498  9,995  9,995  9,995  

30 mm  10  14,278  3,570  14,278  14,278  14,278  

40 mm  16  28,555  7,139  28,555  28,555  28,555  

50 mm  25  42,833  10,708  42,833  42,833  42,833  

65 mm  40  57,111  14,278  57,111  57,111  57,111  

80 mm  63  71,389  17,847  71,389  71,389  71,389  

100 mm  100  99,944  24,986  99,944  99,944  99,944  

125 mm  160  157,055  39,263  157,055  157,055  157,055  

 Boca 

d’incendi  

€/mes  

25 mm  4,998  

30 mm  7,139  

40 mm  14,278  

50 mm  21,417  
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65 mm  28,555  

80 mm  36,695  

100 mm  49,973  
 

Quota de consum  

  Límits mensuals  
Domèstics 

€/m³  

Pensionistes  

(bonificada) 

€/m³  

Família nombrosa 
general  

(bonificada) €/m³  

Família nombrosa 

especial (bonificada) 

€/m³  

Centres educació 
secundària €/m³  

Bloc I  Fins a 5  0,386  0,193  0,193  0,173 0,538 

Bloc II  Entre 5 i 10  0,406  0,203  0,203  0,183   

Bloc III  Entre 10 i 20  0,792  0,396  0,396  0,356    

Bloc IV  Entre 20 i 40  1,197  0,599  0,599  0,539    

Bloc V  Més de 40  1,437  0,718 0,718 0,647   
 

Amortització Equips Telelectura  

 Calibre  
Cabal 

permanent  

Q3 (m3/hora)  
€/mes  

Fins a 15 mm Fins a 2,5 0,809  

20 mm  4  1,078 

25 mm  6,3  1,349  

30 mm  10  1,618  

40 mm  16  2,159  

50 mm  25  5,395  

65 mm  40  7,015  

80 mm  63  8,633  

100 mm  100  10,790  

125 mm  160  13,488  

150 mm  250  16,186  

200 mm  400  21,581  

250 mm  630  26,975  
 

CLAVEGUERAM 

 

Quota de servei  

 Calibre  

Cabal 
permanent  

Q3 (m3/hora)  
Domèstics  

€/mes  

Pensionistes  

(bonificada)  

€/mes  

Família nombrosa 
general  

(bonificada) €/mes  

Família nombrosa 
especial (bonificada)  

€/mes  

Centres 
educació  

secundària  

€/mes  

Autoproveïts 

€/mes  

Fins a 15 mm Fins a 2,5 0,602  0,151  0,602  0,602  0,602  0,602  

20 mm  4  1,496  0,151 1,496  1,496  1,496  0,602 

25 mm  6,3  2,098  0,151 2,098  2,098  2,098  0,602 

30 mm  10  2,996  0,151 2,996  2,996  2,996  0,602 

40 mm  16  5,994  0,151 5,994  5,994  5,994  0,602 

50 mm  25  8,990  0,151 8,990  8,990  8,990  0,602 

65 mm  40  8,990  0,151 8,990  8,990  8,990  0,602 

80 mm  63  14,979  0,151 14,979  14,979  14,979  0,602 

100 mm  100  20,972  0,151 20,972  20,972  20,972  0,602 

125 mm  160  20,972  0,151 20,972  20,972  20,972  0,602 

  
Quota de consum  

 Domèstics  

€/m3  

Pensionistes  

(bonificada)  

€/m3  

Família nombrosa 
general  

(bonificada) €/m3  

Família nombrosa 
especial  

(bonificada) €/m3  

Centres educació 
secundària  

€/m3  

Autoproveïts 

€/m3  

0,2372  0,1389  0,1389  0,1290  0,2372  0,2372  

 

APORTACIONS DE NOUS SUBMINISTRAMENTS I ABOCAMENTS 

 

Art. 29.a del Reglament de Serveis. Suposats d’urbanització consolidada (carrers oberts al trànsit amb rasant definitiva, voreres 

col·locades, etc.). 

 

1. Instal·lacions en solars que no disposen del servei d’aigua. 
 

Aportació €/m2 superfície construïda 1,134 
 

2. Ampliació d’instal·lacions o obra en edificis que ja disposen de servei d’aigua. 
 

Aportació €/m2 superfície construïda 1,134 
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Calibre 13 mm 100 m2 superfície 

Calibre 15 mm 150 m2 superfície 

Calibre 20 mm 250 m2 superfície 

Calibre 25 mm 350 m2 superfície 

Calibre 30 mm 500 m2 superfície 

Calibre 40 mm 1.000 m2 

superfície 

Calibre 50 mm 1.500 m2 

superfície 

Calibre 65 mm 2.000 m2 

superfície 
 

3. Indústries i altres immobles destinats a ús distint d’habitatge. 
 

Aportació €/m2 superfície construïda 1,047 
 

Calibre 13 mm 150 m2 superfície 

Calibre 15 mm 300 m2 superfície 

Calibre 20 mm 450 m2 superfície 

Calibre 25 mm 600 m2 superfície 

Calibre 30 mm 900 m2 superfície 

Calibre 40 mm 1.800 m2 

superfície 

Calibre 50 mm 3.300 m2 

superfície 

Calibre 65 mm 8.500 m2 

superfície 
 

PUNT DE PRESA SERVEI AIGUA POTABLE 
 

QUOTA PUNT DE PRESA 
Distància 

Ø Punt de 

presa 
Tarifa (€) 

TIPUS TERRENY Ø Xarxa general 

En vorera DN ≤ 100 Fins a 1,5 metres D’1’’ fins a 1 ¼’’ 570,57 

En vorera DN ≤ 100 Fins a 1,5 metres D’1 ½’’ fins a 2’’ 651.99 

En vorera DN ≤ 100 Fins a 1,5 metres Més de 2 ½’’ 1.137,17 

En vorera DN ≤ 100 D’1,5 a 3 metres D’1’’ fins a 1 ¼’’ 831,02 

En vorera DN ≤ 100 D’1,5 a 3 metres D’1 ½’’ fins a 2’’ 912,42 

En vorera DN ≤ 100 D’1,5 a 3 metres Més de 2 ½’’ 1.405,02 

En vorera DN ≤ 100 
De 3 fins a 5 

metres 
D’1’’ fins a 1 ¼’’ 1.004,64 

En vorera DN ≤ 100 
De 3 fins a 5 

metres 
D’1 ½’’ fins a 2’’ 1.086,06 

En vorera DN ≤ 100 
De 3 fins a 5 

metres 
Més de 2 ½’’ 1.538,41 

En vorera DN ≤ 100 
De 5 fins a 6 

metres 
D’1’’ fins a 1 ¼’’ 1.203,00 

En vorera DN ≤ 100 
De 5 fins a 6 

metres 
D’1 ½’’ fins a 2’’ 1.306,11 

En vorera DN ≤ 100 
De 5 fins a 6 

metres 
Més de 2 ½’’ 1.901,39 

En vorera DN > 100 i ≤ 200 Fins a 1,5 metres D’1’’ fins a 1 ¼’’ 658,53 

En vorera DN > 100 i ≤ 200 Fins a 1,5 metres D’1 ½’’ fins a 2’’ 782,41 

En vorera DN > 100 i ≤ 200 Fins a 1,5 metres Més de 2 ½’’ 1.264,58 

En vorera DN > 100 i ≤ 200 
De 3 fins a 5 

metres 
D’1’’ fins a 1 ¼’’ 918,95 

En vorera DN > 100 i ≤ 200 
De 3 fins a 5 

metres 
D’1 ½’’ fins a 2’’ 1.042,84 

En vorera DN > 100 i ≤ 200 
De 3 fins a 5 

metres 
Més de 2 ½’’ 1.488,69 

En vorera DN > 100 i ≤ 200 
De 5 fins a 6 

metres 
D’1’’ fins a 1 ¼’’ 1.092,57 

En vorera DN > 100 i ≤ 200 
De 5 fins a 6 

metres 
D’1 ½’’ fins a 2’’ 1.216,46 

En vorera DN > 100 i ≤ 200 
De 5 fins a 6 

metres 
Més de 2 ½’’ 1.662,30 

Punt de presa provisional d’obra 2.499,64 

En calçada DN ≤ 100 Fins a 1,5 metres D’1’’ fins a 1 ¼’’ 631,95 

En calçada DN ≤ 100 Fins a 1,5 metres D’1 ½’’ fins a 2’’ 713,37 
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En calçada DN ≤ 100 Fins a 1,5 metres Més de 2 ½’’ 1.163,34 

En calçada DN ≤ 100 D’1,5 a 3 metres D’1’’ fins a 1 ¼’’ 947,91 

En calçada DN ≤ 100 D’1,5 a 3 metres D’1 ½’’ fins a 2’’ 973,81 

En calçada DN ≤ 100 D’1,5 a 3 metres Més de 2 ½’’ 1.426,78 

En calçada DN ≤ 100 
De 3 fins a 5 

metres 
D’1’’ fins a 1 ¼’’ 1.065,99 

En calçada DN ≤ 100 
De 3 fins a 5 

metres 
D’1 ½’’ fins a 2’’ 1.447,45 

En calçada DN ≤ 100 
De 3 fins a 5 

metres 
Més de 2 ½’’ 1.600,40 

En calçada DN ≤ 100 
De 5 fins a 6 

metres 
D’1’’ fins a 1 ¼’’ 1.317,33 

En calçada DN ≤ 100 
De 5 fins a 6 

metres 
D’1 ½’’ fins a 2’’ 1.378,78 

En calçada DN ≤ 100 
De 5 fins a 6 

metres 
Més de 2 ½’’ 1.923,89 

En calçada DN > 100 i ≤ 200 Fins a 1,5 metres D’1’’ fins a 1 ¼’’ 720,52 

En calçada DN > 100 i ≤ 200 Fins a 1,5 metres D’1 ½’’ fins a 2’’ 856,05 

En calçada DN > 100 i ≤ 200 Fins a 1,5 metres Més de 2 ½’’ 1.301,89 

En calçada DN > 100 i ≤ 200 D’1,5 a 3 metres D’1’’ fins a 1 ¼’’ 980,95 

En calçada DN > 100 i ≤ 200 D’1,5 a 3 metres D’1 ½’’ fins a 2’’ 1.116,49 

En calçada DN > 100 i ≤ 200 D’1,5 a 3 metres Més de 2 ½’’ 1.562,33 

En calçada DN > 100 i ≤ 200 
De 3 fins a 5 

metres 
D’1’’ fins a 1 ¼’’ 1.154,57 

En calçada DN > 100 i ≤ 200 
De 3 fins a 5 

metres 
D’1 ½’’ fins a 2’’ 1.290,11 

En calçada DN > 100 i ≤ 200 
De 3 fins a 5 

metres 
Més de 2 ½’’ 1.735,95 

En calçada DN > 100 i ≤ 200 
De 5 fins a 6 

metres 
D’1’’ fins a 1 ¼’’ 1.390,60 

En calçada DN > 100 i ≤ 200 
De 5 fins a 6 

metres 
D’1 ½’’ fins a 2’’ 1.551,37 

En calçada DN > 100 i ≤ 200 
De 5 fins a 6 

metres 
Més de 2 ½’’ 2.089,94 

Punt de presa provisional d’obra 2.624,62 
 

ALTRES (DRETS D’ENGANXAMENT I COL·LOCACIÓ DE COMPTADORS) 
 

Concepte Tarifa (€) 

Drets enganxament 52,058 

Col·locació comptadors 30,634 

Import d’alta 82,692 
 

PUNT DE PRESA DE CLAVEGUERAM 
 

QUOTA PER PUNT DE PRESA A LA XARXA 

DE CLAVEGUERAM 

Distància Tarifa (€) 

Punt de presa fins a 2 

m. 

1.328,69 

Punt de presa fins a 3 

m. 

1.444,09 

Punt de presa fins a 4 

m. 

1.492,72 

Punt de presa fins a 5 

m. 

1.541,33 

Punt de presa fins a 6 

m. 

1.694,22 

Punt de presa fins a 7 

m. 

1.760,22 

Punt de presa fins a 8 

m. 

1.826,22 

Punt de presa fins a 9 

m. 

1.930,76 

Punt de presa fins a 10 

m. 

2.001,05 
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Punt de presa fins a 11 

m. 

2.088,43 

Punt de presa fins a 12 

m. 

2.172,34 

Punt de presa fins a 13 

m. 

2.256,27 

Punt de presa fins a 14 

m. 

2.340,18 

Punt de presa fins a 15 

m. 

2.424,12 

Arqueta sifónica 682,71 

 

Article 2. L’Ordenança entrarà en vigor l’endemà de la seua publicació definitiva en el BOP 

de València, i transcorregut el termini previst en l’article 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 

reguladora dels Bases de Règim Local, estarà en vigor fins que s’acorde la seua modificació o 

derogació expressa. 

 

D’acord amb el que disposa el Reglament del servei de proveïment d’aigua potable, les noves 

tarifes començaran a aplicar-se al cicle de facturació següent a l’entrada en vigor de 

l’Ordenança. 

 

12 EXPEDIENT 1834525C. EXPT. NÚM. 12/24 TRANSFERÈNCIA DE DISTINTA 

ÀREA DE DESPESA PROJECTES 

La Regidoria Delegada d’Hisenda dona compte de l’expedient 12/2024 de modificació de crèdits 

per transferències entre diferents àrees de despesa, en considerar: 

 

Que tal com es recull en la Memòria de l’Alcaldia, s’estima oportú tramitar un expedient de 

modificació de crèdits per transferències entre diferents àrees de despesa i, en conseqüència, que 

es procedisca a dotar pressupostàriament les necessitats de les aplicacions pressupostàries dels 

projectes del Conveni Arrur, l’accesibilitat i adequació a les vies públiques i la rehabilitació de 

l’Escola Taller, en haver-se canviat prèviament l’afecció dels crèdits dels quals es disposa en favor 

d’aquests projectes. 

A més, a petició del Departament de l’Àrea d’Igualtat, s’ha sol·licitat la realització de dues 

transferències, una a favor del Departament d’Esports (SEFYCU 5094947) i una altra a Joventut 

(SEFYCU 5107133) on es justifica la modificació de crèdit i s’assenyala que no afecta al normal 

funcionament del departament. Tots dos documents formen part de l’expedient de transferència de 

crèdits. 

De la mateixa manera, el Departament d’Educació ha indicat que amb motiu de les necessitats que 

li han transmés des de Participació Ciutadana, li transferiran crèdit sobrant per activitats que no es 

desenvoluparan en el Conservatori, per a actuacions de LGTBI+. 

Per poder conveniar amb la Universitat de València es va necessitar transferir crèdit al 

Departament de Ciència des del Departament d’Innovació, cal que des de Promoció Econòmica, 

de les ajudes a l’emprenedoria, que no es podran materialitzar enguany, es repose el crèdit a 

Innovació. 

Tenint en compte el que s’estableix en el Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 

s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, que preveu en l’article 179.2 

que l’aprovació de les transferències de crèdit entre diferents àrees de despesa correspondrà al Ple 

de la Corporació, i en el seu apartat 4 indica que aquestes modificacions pressupostàries seguiran 

les normes d’informació, reclamacions, recursos i publicitat referides en els articles 169, 170 i 171 

del TRLHL. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, Sra. Sáez. Vots a favor: 13, Senyors/es. Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio i Rovira. Vots en contra: 
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4, Senyors/es. Vila, Serrano, Gil i Picó. Abstencions 7, Senyors/es. Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillén i Sánchez; per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen de la 

Comissió Informativa d’Hisenda i Patrimoni, l’Ajuntament en Ple, per 13 vots a favor del PSOE 

i EU-Unides Podem, 4 vots en contra de Vox i Compromís per Sagunt i 7 abstencions del PP i 

IP, ACORDA: 

 

PRIMER. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits 12/2024 per transferències 

de crèdit entre aplicacions pressupostàries de diferents àrees de despesa, que figura en la Memòria 

de l’Alcaldia i és el següent: 

 

 
 

 
 

SEGON. Exposar l’expedient de modificació de crèdits, per un termini de quinze dies hàbils, previ 

anunci que s’inserirà en el Butlletí Oficial de la Província i en el Tauler d’Anuncis de la 

Corporació, a fi que les persones interessades puguen presentar reclamacions, pels motius establits 

en l’article 170 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós 

de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 

 

Aquest acord aprovatori serà considerat definitiu en no produir-se reclamacions durant el termini 

d’exposició pública, i entrarà en vigor en aquest exercici, una vegada complit el que disposa 
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l’article 112.3 de la Llei 7/1985, reguladora de les Bases de Règim Local, i el que disposa l’article 

169 del Reial Decret Legislatiu 2/2004. 

 

 

 

Se sotmet a votació la urgència dels assumptes de l’ordre del dia del punt 13 al 20, tots 

dos inclosos, de conformitat amb el que s’estableix en l’art. 116 de la Llei Valenciana de Règim 

Local, i resulta: 

 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, Sra. Sáez. Vots a favor: 25, Senyors/es. Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillén, Sánchez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual cosa, 

l’Ajuntament en Ple, per unanimitat, ACORDA:  

 

Declarar la urgència dels assumptes i passar a debatre’ls. 

 

13 EXPEDIENT 1868485T. PROPOSICIÓ DIVERSOS GRUPS POLÍTICS. DIA 

INTERNACIONAL DE L’ORGULL LGTBI 
Llegida la proposició política presentada per diversos grups polítics, sense expedient 

administratiu previ, el tenor literal de la qual és el següent:  

 

 “El Dia Internacional de l’Orgull, que se celebra en commemoració dels disturbis de Stonewall 

(Nova York, EUA) de 1969 i que va suposar l’inici del moviment d’alliberament homosexual, 

és sens dubte la commemoració més lligada al concepte d’igualtat, de llibertat i de respecte a la 

diversitat. 

 

Hui recordem aquells homes i dones valentes que van alçar la veu per a dir prou! a la situació 

d’opressió i de por en què vivien. Aquest crit d’esperança i de reivindicació continua present en 

la nostra societat cada 28 de Juny, com aquell 28 de juny de 1969. 

 

Aquest crit reivindicant la igualtat i el respecte va significar el naixement dels drets del 

col·lectiu LGTBI, drets que en els nostres dies i en la nostra societat podem considerar 

consolidats. 

 

Lluny han quedat aquells moments en què l’homosexualitat era un delicte i els homosexuals 

eren perseguits per ser i sentir com volien. Com també aquells moments en què eren reprimits. 

 

Hui, Dia Internacional de l’Orgull, podem sentir-nos, com a societat i com a poble, orgullosos 

de ser un país i una Comunitat Valenciana exemplar en el respecte cap a la igualtat de totes les 

persones, una societat democràtica, diversa i respectuosa amb tots els seus membres. 

 

Una societat en la qual no sols no hi ha exclusions per motius d’identitat i expressió sexual, sinó 

que se sent orgullosa de la seua diversitat. 

 

Una societat en la qual podem dir, orgullosos, que es respecta el que estableix l’article primer 

de la Declaració Universal de Drets Humans: “Tots els éssers humans naixen lliures i iguals en 

dignitat i drets”. 

 

No obstant això, l’orgull del deure acomplit no pot fer-nos caure en l’autocomplaença: queda 

molt per fer i molt per què lluitar. 
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Començant per recordar, solidaritzar-nos i alçar la nostra veu per totes les persones, de molts 

llocs del món, on l’homosexualitat segueix penalitzada, molts països en els quals les persones 

del col·lectiu LGBTI són perseguits, amenaçats i fins i tot executats per, simplement, expressar 

els seus sentiments. Tinguem present en aquest moment a totes i cadascuna d’elles i que el seu 

record ens servisca per a redoblar el nostre esforç i lluitar per impedir que aquest fosc passat 

puga tornar al nostre país. 

 

Des de la Federació Valenciana de Municipis i Províncies volem aprofitar aquest dia per a 

reiterar el nostre compromís i suport al col·lectiu LGTBI de la Comunitat. I ho fem des del ferm 

compromís d’aquesta institució amb la defensa de la llibertat, la dignitat de l’ésser humà i el 

respecte de totes les persones a viure i viure la seua orientació sexual com lliurement desitgen. 

 

Es tracta d’una cosa tan senzilla com deixar a les persones viure amb plenitud i llibertat els seus 

drets, un fet tan valent com denunciar qualsevol manifestació de lgtbifòbia i tan bonic com 

deixar que la gent senta i estime en plena llibertat. 

 

Molts han sigut els avanços socials aconseguits a nivell nacional, comunitari i europeu per les 

persones lesbianes, gais, bisexuals, transsexuals i intersexuals, no és el moment d’entrar a citar, 

però sí en el seu esperit i fonament: valors universals i democràtics com la igualtat, el respecte, 

la diversitat i la llibertat. 

 

Valors que representen i posen en valor el bo i millor de l’ésser humà i de qualsevol societat 

democràtica; uns valors contraposats a altres com la intolerància, la discriminació o la violència. 

 

Hui, des de la Federació Valenciana de Municipis i Províncies, volem també reconéixer la labor 

de tantes persones que, a títol personal o en el desenvolupament del seu treball, lluiten per 

aconseguir un món més just, més humà, més respectuós amb la diversitat i més igualitari. 

 

Espanya, en el major període de democràcia de la seua història és, sense dubte, una de les nacions 

on més protecció i respecte gaudeixen les persones del col·lectiu LGTBI, i per tant, és una de les 

societats més igualitàries i justes del planeta. Gràcies a tots aquells homes i dones que, 

compromesos amb aquesta causa i amb independència de la seua ideologia, ens han permés ser 

el que hui som. 

 

Espanya, i la Comunitat Valenciana, orgullosa i conscient del que hem aconseguit, ha de 

continuar treballant per l’abolició de qualsevol indici de discriminació en els drets de les 

persones LGTBI, impulsant polítiques basades en la llibertat i en la diversitat i garantint els 

drets d’aquest col·lectiu. 

 

Aquest deure amb una part important de la nostra societat ha de servir perquè ens sentim, tots, 

orgullosos del que hem aconseguit i, també per a unir-nos en la construcció d’una societat en la 

qual la llibertat de les persones i la seua dignitat estiga per damunt de qualsevol contesa política. 

 

Celebrem, doncs, l’Orgull; celebrem la dignitat de les persones; celebrem la llibertat i celebrem 

la diversitat d’Espanya i de la Comunitat Valenciana.” 

  

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, Sra. Sáez. Vots a favor: 22, Senyors/es. Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillén, Sánchez, Gil, Picó i Rovira. Abstencions: 2, Senyors. Vila i Serrano; 
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per la qual cosa, l’Ajuntament en Ple, per 22 vots a favor del PSOE, PP, IP, Compromís per 

Sagunt i EU-Unides Podem i 2 abstencions de Vox, ACORDA:  

 

 Aprovar la proposició transcrita, que es té ací per reproduïda amb caràcter general. 

 

14 EXPEDIENT 1868494F. PROPOSICIÓ PSOE. REIVINDICACIÓ DIVA PLA 

D’INVERSIONS 
Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal del Partit Socialista, sense 

expedient administratiu previ, el tenor literal de la qual és el següent:  

 

“ Exposició de motius: 

Les diputacions provincials són els òrgans de govern de les províncies, encarregats 

d’administrar els seus interessos i assegurar la prestació integral i adequada dels serveis públics 

de competència municipal en tot el territori provincial. 

 

L’article 31 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, enumera 

les competències d’aquestes institucions, incloent-hi l’assistència i cooperació jurídica, 

econòmica i tècnica als municipis. Aquest article destaca que una de les tasques dels ens 

provincials és fer costat als municipis a través dels seus pressupostos. A més, l’article 36 recull, 

entre altres funcions, la de cooperar en el foment del desenvolupament econòmic i social a la 

província. 

 

Durant la legislatura 2019-2023, la Diputació de València va elaborar un Pla d’Inversions 

destinat a ciutats amb una població superior als 50.000 habitants. A través d’aquest pla, es va 

subvencionar amb quasi dos milions d’euros els ajuntaments de Torrent, Paterna, Gandia, 

Sagunt i València per a desenvolupar projectes de rehabilitació i millora en els seus municipis. 

En el cas de Sagunt, aquesta subvenció va finançar amb 1.450.000 euros l’obra de 

condicionament de la fase 1 dels Jardins de la Gerència, i amb 550.000 euros la renovació 

integral de la il·luminació de Ciutat Vella. 

 

A principis de maig, la Diputació de València va anunciar que no hi hauria reedició del Pla 

d’Inversions per a municipis de més de 50.000 habitants per al període 2024-2027. Aquesta 

decisió perjudica les poblacions esmentades, ja que deixen de percebre aquests ingressos. Al 

mateix temps, l’absència d’aquest pla genera un greuge comparatiu entre aquests municipis i 

aquells de menor grandària que sí que rebran fons de l’ens provincial. 

 

En el cas de Sagunt, la paralització d’aquest Pla d’Inversions implica, entre altres coses, el 

bloqueig del procés de rehabilitació dels Jardins de la Gerència. La primera fase del projecte es 

va finalitzar al novembre de 2023, mentre que la segona intervenció continua a l’espera dels 

fons de la Diputació, compromesos pel govern anterior. Concretament, les obres pendents 

corresponen a la urbanització de tota la zona oest, amb la instal·lació de xarxes d’aigua potable, 

sanejament, recollida de pluvials mitjançant sistema urbà de drenatge sostenible, instal·lació 

elèctrica, telecomunicacions i gas. 

 

El Govern de la Diputació de València s’ha escudat en l’aprovació d’una pròrroga per a 

l’execució de les obres a càrrec del Pla d’Inversions per a municipis de més de 50.000 habitants 

de l’any 2021 per a justificar la suspensió del nou pla. Els imprevistos d’aquests últims anys, 

com la guerra d’Ucraïna i l’encariment de les matèries primeres, han impedit que alguns 

projectes no hagen complit els terminis previstos. No obstant això, la convivència d’aquests 

amb noves iniciatives i noves inversions és totalment possible. Mentre municipis com Alzira i 

Cullera rebran de la Diputació de València 3.072.191 euros i 2.882.862 euros, respectivament, 

per a inversions, el nostre municipi no té assegurat rebre cap fons. 
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Per tant, l’aprovació d’un Pla d’Inversions per a municipis de més de 50.000 habitants és 

necessària perquè aquestes poblacions puguen continuar els projectes i les polítiques ja iniciats 

i millorar els serveis públics municipals i la qualitat de vida de la ciutadania. A més, és necessari 

per a complir amb la Llei 7/1985 i prestar assistència i cooperació econòmica a Torrent, Paterna, 

Gandia, Sagunt i València, així com cooperar en el foment del desenvolupament econòmic i 

social d’aquestes ciutats i, per tant, de la província. 

 

Per tot això, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels 

següents ACORDS: 

 

1. Sol·licitar a la Diputació de València l’elaboració i aprovació del Pla d’Inversions 2024-

2027, destinat a municipis amb més de 50.000 habitants, com més prompte millor. 

2. Dotar aquest Pla amb un mínim per població de 3 milions d’euros, en línia amb les 

quantitats percebudes del Pla Obert d’Inversions per a municipis de menys de 50.000 

habitants. 

3. Remetre el contingut d’aquesta moció a la Diputació de València, així com als 

ajuntaments de Torrent, Paterna, Gandia i València.” 

  

El Portaveu de Compromís per Sagunt presenta una esmena d’addició al punt 3, que diu: 

“i als grups polítics amb representació en la Diputació de València”. 

 

Esmena que és acceptada pel ponent. Sotmés l’assumpte degudament esmenat a votació, 

resulta:  

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, Sra. Sáez. Vots a favor: 18, Senyors/es. Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, González, Guillén, 

Sánchez, Gil, Picó i Rovira. Abstencions: 6, Senyors/es. Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, 

Vila i Serrano; per la qual cosa, l’Ajuntament en Ple, per 18 vots a favor del PSOE, IP, 

Compromís per Sagunt i EU-Unides Podem i 6 abstencions del PP i Vox, ACORDA:  

 

1. Sol·licitar a la Diputació de València l’elaboració i aprovació del Pla d’Inversions 2024-

2027, destinat a municipis amb més de 50.000 habitants, com més prompte millor. 

2. Dotar aquest Pla amb un mínim per població de 3 milions d’euros, en línia amb les 

quantitats percebudes del Pla Obert d’Inversions per a municipis de menys de 50.000 

habitants. 

3. Remetre el contingut d’aquesta moció a la Diputació de València, així com als 

ajuntaments de Torrent, Paterna, Gandia i València, i als grups polítics amb 

representació en la Diputació de València. 

 

15 EXPEDIENT 1868496J. PROPOSICIÓ PP. INSTAL·LACIÓ ÀREES 

AUTOCARAVANES. 
Llegit el prec presentat pel Grup Municipal del Partit Popular, sense expedient 

administratiu previ, el tenor literal de la qual és el següent:  

  

“ EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

Després d’anys d’espera, la nostra ciutat ha d’obrir-se per fi al turisme d’autocaravanes que 

porta anys en auge tant en pobles com en grans ciutats i que atrau un elevat nombre de turistes 

a visitar els diferents enclavaments dels llocs allà on són ben rebuts. A més, aquest tipus de 

turisme ajuda a la desestacionalització perquè ja són més de 400.000 vehicles d’aquest tipus 
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registrats en el territori nacional i les eixides de cap de setmana d’aquesta mena de turisme són 

una font d’ingressos constant per a aquelles localitats que són visitades. 

Ara com ara, a la nostra ciutat no hi ha àrees d’autocaravanes per a abarcar aquesta tipologia de 

turisme que, encara que sempre en moviment, tenen per objectiu fer rutes per a anar visitant 

diferents llocs. Però Sagunt no es troba en el mapa dels autocaravanistes. Encara així, podem 

veure, durant tot l’any, autocaravanes en tots dos nuclis que trien la nostra ciutat per a gaudir 

d’ella. De les seues platges, de la seua història industrial, del seu patrimoni cultural, la seua 

gastronomia, les seues festes i la seua gent. 

Però no se senten benvinguts, no és un lloc acollidor per a aquesta mena de turisme i, per tant, 

no som una ciutat amiga de les autocaravanes. Perquè aquest tipus de turistes cerquen en les 

seues escapades llocs per a fer turisme rural, de platja o cultural. Rutes per a fer senderisme o 

anar en bicicleta, entorns patrimonials atractius com els nostres on poder adquirir a més 

productes típics d’aquelles localitzacions a les quals es desplacen i gaudir de la gastronomia. 

A la nostra ciutat tenim emplaçaments idonis que podrien adequar-se amb instal·lació de punts 

de llum i d’aigua, zona d’evacuació d’aigües negres o panells amb informació turística a mà i 

que a través de l’App es puga gestionar la reserva del lloc i el pagament segons les nits que es 

pernocte. Això pot aportar uns ingressos extra a les arques municipals i crear ocupació per a la 

gestió i manteniment d’aquestes àrees.  

Sobre els llocs plantejats que no requereixen una gran adequació són: 

- Nucli Sagunt: enfront del CEIP Ausiàs March, zona asfaltada. 

- Nucli Port: enfront del CEIP Vilamar, zona asfaltada. 

- Nucli Almardà: zona arbrada a l’avinguda de la Marjal. 

- Àrea Municipal Escales. 

Per a finalitzar, com que els desplaçaments en caravana o autocaravana són cada vegada més 

habituals, hem d’aprofitar l’oportunitat i posicionar la nostra ciutat en aquesta tipologia de 

turisme.  

 

Per tot això, el Grup Popular de l’Ajuntament de Sagunt presenta la següent:  

 

PROPOSTA D’ACORDS 

1. INSTAR L’AJUNTAMENT DE SAGUNT A L’ESTUDI DE L’ADEQUACIÓ DELS 

LLOCS ESMENTATS PER A CONVERTIR-LOS EN ÀREES 

D’AUTOCARAVANES A LA NOSTRA CIUTAT. 

2. ELABORAR UN PROJECTE DE PROMOCIÓ DEL TURISME 

D’AUTOCARAVANES A LA NOSTRA CIUTAT. 

3. FER PROMOCIÓ DE LA NOSTRA CIUTAT COM A “CIUTAT AMIGA DE LES 

AUTOCARAVANES”, EN LES DIFERENTS PLATAFORMES I 

ESDEVENIMENTS ” 

En el desenvolupament del debat, el Sr. Alcalde explica l’informe del secretari, que consta 

en l’expedient, en relació amb la consideració d’aquest punt de l’ordre del dia com a prec, la 

qual cosa comporta que es debata però que no haja de sotmetre’s a votació. 

 

A continuació sol·licita l’ús de la paraula, i prèvia la seua autorització per part de l’Alcaldia, 

intervé, per aquest ordre, el ponent Sr. Rovira.  

El Portaveu d’EU-Unides Podem hi presenta diverses esmenes; una a la part expositiva, 

on cal eliminar on diu: “Sobre els llocs plantejats que no requereixen una gran adequació són: 

- Nucli Sagunt: enfront del CEIP Ausiàs March, zona asfaltada. 

- Nucli Port: enfront del CEIP Vilamar, zona asfaltada. 

- Nucli Almardà: zona arbrada a l’avinguda de la Marjal. 
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- Àrea Municipal Escales.” 

 

Una altra esmena de substitució en la part dispositiva: on diu: “INSTAR 

L’AJUNTAMENT DE SAGUNT A L’ESTUDI DE L’ADEQUACIÓ DELS LLOCS 

ESMENTATS PER A CONVERTIR-LOS EN ÀREES D’AUTOCARAVANES A LA 

NOSTRA CIUTAT”, haurà de dir: “INSTAR L’AJUNTAMENT DE SAGUNT A L’ESTUDI 

D’EMPLAÇAMENTS ADEQUATS PER A CONVERTIR-LOS EN ÀREES 

D’AUTOCARAVANES A LA NOSTRA CIUTAT”. 

I, finalment, presenta una esmena d’addició, que diu: “Estudiar, mentre no hi haja 

ubicacions específiques per a autocaravanes, altres solucions per a facilitar l’abocament 

d’aigües grises i negres de les autocaravanes, per evitar possibles abocaments incontrolats.” 

El Sr. Gil manifesta estar d’acord amb el Sr. Rovira i amb el plantejament de la moció. 

El Sr. González indica estar d’acord amb les esmenes presentades pel Sr. Rovira. El Sr. Raro 

explica que es tracta d’un tema ja debatut i aprovat anteriorment i des d’aleshores s’està 

estudiant aquesta o altres alternatives, per això s’intentarà arribar a l’objectiu per a la 

instal·lació d’àrees d’autocaravanes. 

 

Tanca el debat el ponent Sr. Catalán. El ponent accepta les esmenes presentades per EU-Unides 

Podem. Somés l’assumpte degudament esmenat a votació, resulta: 

 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, Sra. Sáez. Vots a favor: 24, Senyors/es. Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillén, Sánchez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual cosa, 

l’Ajuntament en Ple, per unanimitat, ACORDA:  

 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

Després d’anys d’espera, la nostra ciutat ha d’obrir-se per fi al turisme d’autocaravanes que 

porta anys en auge tant en pobles com en grans ciutats i que atrau un elevat nombre de turistes 

a visitar els diferents enclavaments dels llocs allà on són ben rebuts. A més, aquest tipus de 

turisme ajuda a la desestacionalització perquè ja són més de 400.000 vehicles d’aquest tipus 

registrats en el territori nacional i les eixides de cap de setmana d’aquesta mena de turisme són 

una font d’ingressos constant per a aquelles localitats que són visitades. 

Ara com ara, a la nostra ciutat no hi ha àrees d’autocaravanes per a abarcar aquesta tipologia de 

turisme que, encara que sempre en moviment, tenen per objectiu fer rutes per a anar visitant 

diferents llocs. Però Sagunt no es troba en el mapa dels autocaravanistes. Encara així, podem 

veure, durant tot l’any, autocaravanes en tots dos nuclis que trien la nostra ciutat per a gaudir 

d’ella. De les seues platges, de la seua història industrial, del seu patrimoni cultural, la seua 

gastronomia, les seues festes i la seua gent. 

Però no se senten benvinguts, no és un lloc acollidor per a aquesta mena de turisme i, per tant, 

no som una ciutat amiga de les autocaravanes. Perquè aquest tipus de turistes cerquen en les 

seues escapades llocs per a fer turisme rural, de platja o cultural. Rutes per a fer senderisme o 

anar en bicicleta, entorns patrimonials atractius com els nostres on poder adquirir a més 

productes típics d’aquelles localitzacions a les quals es desplacen i gaudir de la gastronomia. 

A la nostra ciutat tenim emplaçaments idonis que podrien adequar-se amb instal·lació de punts 

de llum i d’aigua, zona d’evacuació d’aigües negres o panells amb informació turística a mà i 

que a través de l’App es puga gestionar la reserva del lloc i el pagament segons les nits que es 

pernocte. Això pot aportar uns ingressos extra a les arques municipals i crear ocupació per a la 

gestió i manteniment d’aquestes àrees.  
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Per a finalitzar, com que els desplaçaments en caravana o autocaravana són cada vegada més 

habituals, hem d’aprofitar l’oportunitat i posicionar la nostra ciutat en aquesta tipologia de 

turisme.  

 

Per tot això, el Grup Popular a l’Ajuntament de Sagunt presenta la següent:  

 

PROPOSTA D’ACORDS 

1. INSTAR L’AJUNTAMENT DE SAGUNT A L’ESTUDI D’EMPLAÇAMENTS 

ADEQUATS PER A CONVERTIR-LOS EN ÀREES D’AUTOCARAVANES A LA 

NOSTRA CIUTAT. 

2. ELABORAR UN PROJECTE DE PROMOCIÓ DEL TURISME 

D’AUTOCARAVANES A LA NOSTRA CIUTAT. 

3. FER PROMOCIÓ DE LA NOSTRA CIUTAT COM A “CIUTAT AMIGA DE LES 

AUTOCARAVANES”, EN LES DIFERENTS PLATAFORMES I ESDEVENIMENTS ” 

4. ESTUDIAR, MENTRE NO HI HAJA UBICACIONS ESPECÍFIQUES PER A 

AUTOCARAVANES, SOLUCIONS PER A FACILITAR L’ABOCAMENT D’AIGÜES 

GRISES I NEGRES DE LES AUTOCARAVANES, PER EVITAR POSSIBLES 

ABOCAMENTS INCONTROLATS. 

  

16 EXPEDIENT 1868505X. PROPOSICIÓ IP. SUBVENCIONS NOMINATIVES 

VIRGEN DEL CARMEN I BARRIO OBRERO 
Llegit el prec presentat pel Grup Municipal d’Iniciativa Porteña, sense expedient 

administratiu previ, el tenor literal de la qual és el següent:  

 

 “Dins del municipi hi ha nombroses entitats que reben ajudes per part de l’Ajuntament, 

que atorga subvencions en concurrència competitiva en la majoria dels casos, però també a 

entitats amb rellevància a nivell local o amb projectes especials, que són agraciades amb 

subvencions nominatives. 

 

Dins d’aquestes festes de rellevància local, volem destacar dues entitats del Port de Sagunt, les 

festes de les quals se celebren en temporada estival i compten amb gran participació, a més de 

fer activitats específiques alternatives a les festes patronals. 

L’Asociación Cultural y Festiva Virgen del Carmen, que celebra les festes en honor a la Verge 

del Carmen, patrona dels pescadors i mariners, que se celebren de manera molt arrelada al Port 

de Sagunt, amb la seua tradicional processó marinera a la dàrsena del port comercial o la 

sardinera amb participació multitudinària dels veïns del municipi. 

 

D’altra banda, l’Asociación Cultural del Barrio Obrero va desenvolupar fins a l’estiu del 2019 

les festes d’aquest barri amb una gran participació de joves que es dedicaven durant uns dies a 

una activitat cultural com és el concurs de pintura en l’asfalt, amb un reconegut prestigi fora de 

la nostra localitat. Primer el COVID i després altres situacions han portat els organitzadors a la 

no-celebració d’aquestes entranyables festes durant els últims quatre anys, i aquest 2024 serà 

el cinqué any sense aquest concurs de pintura que molts ciutadans trobem a faltar. Hem de 

destacar que la col·laboració de l’Ajuntament ajudaria definitivament a recuperar aquesta 

activitat per a l’any vinent. 

 

Aquestes dues entitats, molt arrelades al Port de Sagunt, han d’entrar en aquesta concurrència 

competitiva, qüestió que dificulta molt, primer la programació d’actes, i també el compliment 

estricte dels projectes presentats, per la qual cosa, donada la seua rellevància, des d’Iniciativa 

Porteña considerem que haurien d’estar incloses dins de les associacions que compten amb 
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subvenció nominativa dins dels pressupostos de l’Ajuntament de Sagunt. Hem de recordar que 

totes dues entitats rebien aquestes subvencions nominatives, però per decisió municipal es van 

posar dins del grup de concurrència competitiva. És evident que aquesta és una decisió 

discrecional que ve emparada per raons d’arrelament, participació i rellevància, qüestions 

àmpliament acreditades per totes dues festivitats. 

 

Per tot això, plantegem la següent proposta al Ple de l’Ajuntament de Sagunt: 

1r. L’Ajuntament de Sagunt inclourà dins dels pressupostos municipals del pròxim any les 

pertinents subvencions nominatives per a la celebració de les Festes del Carmen i del Barri 

Obrer, respectivament, com a festes arrelades i de rellevància local al Port de Sagunt. 

2n. Aquest acord serà traslladat a l’Asociación Cultural y Festiva Virgen del Carmen i a 

l’Asociación Cultural del Barrio Obrero.” 

 

En el desenvolupament del debat per part del Sr. Alcalde s’explica l’informe del 

secretari, que consta en l’expedient, en relació amb la consideració d’aquest punt de l’ordre del 

dia com a prec, la qual cosa comporta que es debata però que no haja de sotmetre’s a votació. 

 

Després d’aquesta intervenció, sol·liciten fer ús de la paraula, i prèvia la seua 

autorització per part de l’Alcaldia, expliquen el sentit del seu vot en aquest punt, en primer torn 

els següents regidors:  

Sr. Rovira indica la necessitat de recuperar la festa del Barri Obrer, però una altra cosa 

diferent és parlar d’una subvenció nominativa, que són qüestions diferents. Es fa referència a 

l’Asociación Cultural y Festiva Virgen del Carmen, que l’any passat va presentar un projecte i 

se li va concedir una subvenció en concurrència competitiva de 1.537,72 €. Quant a 

l’Asociación Cultural Barrio Obrero, al gener d’enguany es va publicar un edicte amb una llista 

de 50 associacions que des del 2018 no estaven al corrent amb l’Administració per diverses 

causes i se’ls donava el termini d’un mes per a al·legacions i el 28 de febrer es va donar de 

baixa a 50 associacions, entre elles a aquesta del Barri Obrer. La situació del Barri Obrer és 

molt particular. Qui ha d’impulsar que l’associació es recupere són els propis veïns i la pròpia 

associació.  

El Sr. Serrano presenta una esmena d’addició al punt 1, que diu: “sempre que 

complisquen les exigències legals”. 

El Sr. Raro manifesta que valoren positivament que es porte aquesta moció, però al fil 

del que comenta el Sr. Rovira, és cert que es tracta de dues situacions diferents. No obstant 

això, des de la Regidoria de Cultura s’intentarà contactar amb els antics organitzadors per a 

intentar, almenys, reprendre ni que siga el concurs de pintura. Respecte de l’Asociación Virgen 

del Carmen, sí que compta amb una subvenció i amb la col·laboració per part de l’Ajuntament. 

 

 

 Per al·lusions respon el Sr. Alcalde. Les festes de la Verge del Carmen tenen arrelament 

també, així com les del Barri Biensa i les del Barri dels Metalls i no reben subvenció nominativa. 

 

Tanca el debat el ponent Sr. González, exposant que seria una llàstima que es perderen 

les festes per la inacció d’aquest Ajuntament. 

 

Per part del ponent, s’accepta l’esmena presentada per Vox. Sotmés el prec degudament 

esmenat a votació, resulta: 

 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, Senyora Sáez. Vots a favor: 9, Senyors/es. Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillén, Sánchez, Vila i Serrano. Vots en contra: 15, Senyors/es Alcalde, 

Carrera, Raro, Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Gil, 
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Picó i Rovira; per la qual cosa, l’Ajuntament en Ple, per 9 vots a favor del PP, IP i Vox, i 15 

vots en contra del PSOE, Compromís per Sagunt i EU-Unides Podem, ACORDA:  

 

 No aprovar el prec transcrit. 

 

 En aquest moment s’incorpora a la sessió la Sra. Sáez. 

 

17 EXPEDIENT 1868508A. PROPOSICIÓ VOX. CODI DE BONES PRÀCTIQUES 

EN CONTRACTES MENORS 
Llegit el prec presentat pel Grup Municipal de Vox, sense expedient administratiu previ, 

el tenor literal de la qual és el següent:  

  

“No és estrany a cap dels regidors d’aquest Ajuntament que la normativa actual en matèria 

de contractació permet a l’Ajuntament la realització de contractes menors. 

De la mateixa manera, som tots conscients que aquesta fórmula de contractació, prevista 

per a cobrir necessitats peremptòries, pateix de falta de control i no compta amb els requisits de 

publicitat que altres modalitats de contractació sí tenen. 

A hores d’ara de la legislatura, l’Ajuntament de Sagunt ha realitzat més de 650 

contractes menors, que malgrat estar publicats en el Portal de Contractació del Sector Públic, 

no han sigut sotmesos a cap mena de fiscalització, de tal manera que els regidors tenim 

coneixement dels contractes una vegada finalitzat el procediment, tant de l’objecte com de 

l’import, com de l’adjudicatari. 

Possiblement ens diran que donar publicitat del tràmit resta agilitat al procés de 

contractació d’obres o serveis que són peremptoris, particular que és innegable i no és l’objecte 

d’aquesta moció en no estar previst en la normativa reguladora, però no és menys cert que el 

procediment és opac, en no tindre accés l’oposició a l’expedient dels contractes fins que són 

sol·licitats de manera individual. Si a l’anterior sumem l’ingent volum de contractes que per 

aquesta via es realitzen, només podem concloure que al treball de fiscalització de la gestió 

municipal se li posen traves, i no poques, que han portat fins i tot a algun altre grup municipal 

a queixar-se davant el Síndic de Greuges per la falta de col·laboració de l’Ajuntament en negar 

expedients de contractació. 

La fiscalització per part de l’oposició és, evidentment, necessària, com acrediten per 

exemple dos contractes menors pels quals el Grup Municipal Vox s’ha interessat, tots dos amb 

motiu de la commemoració del “40 Aniversari del Tancament d’AHM Reconversió i 

Resistència”:  

 

Expedient 1799988J, Objeto del contrato: Contrato caché artístico grupo Seguridad 

Social, importe 14.990 €., adjudicatario: TERRITORIO MUSICAL SL, 

Expedient 1788793K, Objeto del contrato: Contrato Producción concierto 

conmemorativo Reconversión, importe 5.000,00 €, adjudicatario: TARAREATE S.L. 

 

No sols sorprén (o potser no tant) que la contractació del grup musical es fixe només 10 

€ per davall del límit dels contractes menors sense publicitat, sinó a més que es trossege el 

contracte de tal manera que la producció del concert (escenaris i tècnics per exemple) que és 

evidentment necessària se separe d’aquest. Sorprén igualment que l’administrador únic de les 

dues empreses siga el mateix, Sr. Ángel S. P., i a hores d’ara no sorprén tant que el Sr. Ángel 

S. P. vinguera a substituir com a administrador a Sr. José Braulio G. C., qui és administrador 

entre altres de “Sagunt Port Tardor, S.L). 

No direm que és il·legal, però per descomptat no és estètic. 

Si l’anterior ens sembla greu, no ho és menys l’argumentari i la motivació per a la 

contractació arreplegada en les Resolucions d’Alcaldia (literal): 
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“Expediente: 1799988J, Objeto del contrato: Contrato caché artístico grupo 

Seguridad Social:  

1. La presente memoria impulsada por este Centro Gestor tiene por objeto la 

contratación de un concierto a cargo del grupo musical SEGURIDAD SOCIAL, actividad 

dentro del ámbito de la cultura y el tiempo libre dirigida a jóvenes entre 12 y 30 años, actividad 

para la cual el ayuntamiento tiene la competencia según el Artículo 8.2 apartados “l y m” de la 

Ley 27/2013 dice así: 

2. El Municipio ejercerá en todo caso como competencias propias, en los términos de la 

legislación del Estado y de las Comunidades Autónomas, en las siguientes materias: 

l) Promoción del deporte e instalaciones deportivas y de ocupación del tiempo libre.  

m) Promoción de la cultura y equipamientos culturales. 

Así como el artículo 35 de la Ley 15/2017 de Políticas Integrales de Juventud de la GV 

que en su apartado g) “impulsar, mediante las actividades de tiempo libre educativo, la 

promoción de la infancia, la adolescencia i la juventud del municipio, para romper si cabe 

dinámicas de desigualdad.” 

Así mismo el pleno ordinario de la corporación aprobó la Declaración de Ocio Educativa 

impulsada por la Generalitat Valenciana. 

El punto 4º de la Resolució n recoge: 4. La contratación de este servicio responde a 

la programación de actividades vinculadas exclusivamente al ámbito de actuación propio del 

Departamento de Juventud. 

Expediente: 1788793K, Objeto del contrato: Contrato Producción concierto 

conmemorativo Reconversión, 

1. La presente memoria impulsada por este Centro Gestor tiene por objeto la 

contratación de servicio de gestión y producción para el concierto conmemorativo de la 

reconversión a realizar próximamente, dentro de las actividades de la Regidoria de Memòria 

Històrica i Democràtica, para la cual el Ayuntamiento tiene la competencia según: 

-La Ley 52/2007, de 26 de diciembre, por la que se reconocen y amplían derechos y se 

establecen medidas en favor de quienes padecieron persecución o violencia durante la guerra 

civil y la dictadura. 

-La Ley 14/2017, de 10 de noviembre, de memoria democrática y para la convivencia 

de la Comunidad Valenciana. 

4. La contratación de este servicio responde a la programación de actividades vinculadas 

exclusivamente al ámbito de actuación propio de la concejalía de Memoria Histórica y 

Democrática, 

Este servicio de conformidad con el INFORME DE NECESIDAD, se propone por 

CONCEJALIA DE MEMÒRIA HISTÒRICA I DEMOCRÀTICA, y se debida de prestar el 

servicio en el Casal Jove.” 

AIXÍ LES COSES, i partint de la bona fe que pressuposem en la gestió de l’Ajuntament, 

és evident que s’han contractat serveis amb finalitats distintes a les recollides en les Resolucions 

d’Alcaldia, sense la previsió necessària per a la contractació atés que la “Commemoració del 

Tancament” és una cosa que se sabia, s’ha fraccionat l’esdeveniment en diferents partides que 

donen en el mateix grup empresarial.  

En definitiva, sense acusar de res, és evident que les coses es poden i s’han de fer millor, 

i entenem que cal fer un seguiment dels contractes menors per part de la resta de Grups 

Municipals.  

Per tot això, proposem al Ple la següent proposta : 

Punt primer:  

Instar l’Equip de Govern a millorar en el rigor exigit en la gestió dels contractes menors, 

a fi d’evitar desviacions o irregularitats en aquests. 

Punt segon: 
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Donar accés a tots els Grups Municipals a la totalitat dels expedients dels contractes 

menors sense necessitat de sol·licitar-los individualment, la qual cosa serà un clar exemple de 

transparència.” 

 

Sotmés l’assumpte a votació resulta: 

 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: Cap. Vots a favor: 12, Senyors/es. Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillén, Sánchez, Vila, Serrano, Gil i Picó. Vots en contra: 13, Senyors/es 

Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, 

Rubio i Rovira; per la qual cosa, l’Ajuntament en Ple, per 12 vots a favor del PP, IP, Compromís 

per Sagunt i Vox, i 13 vots en contra del PSOE i EU-Unides Podem, ACORDA:  

 

 No aprovar el prec transcrit.  

 

 

 

A les 18 hores i 59 minuts se suspén momentàniament la sessió per a permetre les 

intervencions del públic assistent a la sessió, en virtut del que es preveu en l’art. 124 del ROM 

i vigent Carta de Participació Ciutadana de Sagunt. 

La sessió es reprén a les 19 hores i 30 minuts. 

 

 

 

18 EXPEDIENT 1868515K. PROPOSICIÓ COMPROMÍS PER SAGUNT. 

MODIFICACIÓ DELS ÍNDEXS DE RENDIMENT EN ACTIVITATS AGRÀRIES 
Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal de Compromís per Sagunt, 

sense expedient administratiu previ, el tenor literal de la qual és el següent:  

  

“Aquest hivern hem assistit a una sèrie de mobilitzacions en el sector primari, 

principalment en agricultura, on es posava de manifest la desesperació generalitzada dels 

agricultors per la poca consideració en les polítiques agràries a l’hora de la presa de decisions 

en les diverses administracions, però també per a posar de manifest el baix rendiment que està 

experimentant l’agricultura.  

La prova més evident de la falta de rendibilitat és, d’una banda, l’abandó continuat 

d’aquesta activitat, que es manifesta en camps perduts, i per l’altra la falta de relleu 

generacional. La majoria d’agricultors són gent d’edat avançada i darrere no tenen a ningú, 

inclosos els propis fills, que solen optar per una altra mena de treball millor valorat 

econòmicament i més reconegut. 

L’agricultor, a més, fa un paper mediambiental fonamental, ja que contribueix de 

manera notable a la conservació de la massa vegetal, tan important en el procés del cicle de 

carboni i, per tant, bàsic per a evitar l’escalfament global, a més de millorar notablement el 

vessant paisatgístic; només cal comparar l’efecte visual entre un camp en producció i un altre 

abandonat. 

Aquesta visió general del sector agrari s’agreuja encara més en el cas valencià i saguntí. 

Som la zona on l’edat mitjana dels agricultors és més alta i som el territori on més superfície 

cultivable s’abandona cada any dins de l’Estat espanyol. 

Els factors que influeixen en aquesta pèrdua de treball agrari són, d’una banda, 

l’increment dels costos, molt més enllà de l’augment de l’IPC. Costos en fertilitzants, 

fitosanitaris, aigua, etc., fan que el preu mitjà oer a produir una fanecada s’haja disparat de 

manera exponencial en els últims anys. D’altra banda, hem de tindre en compte que els preus 

de venda dels productes agraris en general i de la taronja en particular –majoritària en el nostre 
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terme– estan estancats des de fa anys. A vegades, i de manera escandalosa, es paguen preus de 

fa 20 o 30 anys, i altres vegades el que passa és que pràcticament es regala la taronja, quan no 

es queda directament en l’arbre. Tot això porta com a resultat que els beneficis es congelen any 

rere any i que comparativament siguen molt menors que fa molts anys. La conseqüència ja 

l’hem comentada més amunt. 

Concretant en la nostra zona, s’ha afegit un factor més –molt important d’altra banda en 

el cost final de la producció de cítrics– com és l’aigua. Normalment, fa uns anys, quan plovia, 

no calia regar una part important de l’any perquè les pluges, bàsicament de la tardor i primavera, 

feien que només des de final de la primavera fins a setembre es regara amb aigua de pou o de 

riu. Aquests anys de sequera, en no ploure, cal regar tot l’any. A més, una conseqüència directa 

de la sequera és que l’aigua provinent del riu –bastant més barata– no es puga a penes utilitzar. 

Això porta a haver de regar amb aigua de pou i, en fer-ho impulsat per motors que consumeixen 

llum –llum cada vegada més cara– el preu s’incrementa. Per tant, les despeses d’aquesta part 

del cost total han fet que la suma total augmente de manera notable. Estem parlant del 100 o 

200 per cent més cara l’aigua que fa uns pocs anys. 

A més, la sequera i les conseqüències del canvi climàtic (més temperatura i a deshora) 

ha produït que la taronja no haja quallat com caldria i segons dades de la mateixa OCAPA la 

minva de producció ha sigut de més del 20 %, i res augura que la pròxima campanya serà millor. 

Aquesta realitat econòmica del sector té després un reflex en la part tributària, on 

Hisenda –Agència Tributària– és insensible a les realitats dels sectors. Tots els anys, els 

agricultors han de retre comptes en la declaració de la renda i la immensa majoria dels 

agricultors opten per tributar en la seua renda pel sistema d’estimació objectiva, bàsicament per 

ser bastant més simple. En aquest sistema, el que es fa és aplicar un índex sobre els ingressos 

bruts i, a partir d’ací, es fan els càlculs de rendiment. Per defecte, l’índex a aplicar és del 26 % 

en cítrics. 

Els ajuntaments tenen la potestat de sol·licitar que es revise l’índex a aplicar al·legant 

els motius que corresponen. En aquest cas, el motiu més que justificat és la sequera i la 

conseqüent disminució de la producció. 

Lamentem que l’Ajuntament de Sagunt, i més en concret el Consell Agrari, organisme 

que ha de vetlar per la defensa dels agricultors saguntins, no haja fet res al respecte, com sí que 

ho han fet altres ajuntaments de la comarca on s’apliquen altres índexs de rendiment en 

estimació objectiva bastant més baixos. 

No s’ha d’oblidar que ens alimentem perquè l’agricultor produeix. És la base de la nostra 

supervivència. Sense el camp no hi ha ni menjar ni futur. 

 

És per tot això que des del Grup Municipal Compromís proposem arribar als següents 

 

ACORDS 

 

1. Que se sol·licite una rebaixa en l’índex a aplicar al terme de Sagunt en estimació 

objectiva en el sector agrari (si pot ser amb efectes retroactius per a l’exercici 24). 

2. Que per a l’any vinent, és a dir, l’exercici econòmic del 24, es demane ja aquesta 

reducció de l’índex sobre estimació objectiva perquè estem en una sequera més extrema que 

l’any passat i, per tant, la disminució de la producció serà encara major. 

3. Que en tots els exercicis econòmics es tinga present poder sol·licitar aquesta 

reducció en funció dels diversos problemes que poden afectar l’agricultura. 

4. Que de manera permanent es demane a l’Administració que rebaixe aquest índex 

perquè la disminució de la producció derivada de la sequera afegida a l’augment de les despeses 

i, per tant, els marges econòmics actuals no justifiquen de cap manera pensar que sobre uns 

ingressos bruts es té un benefici teòric del 26 %. És tan fàcil com calcular el diferencial entre 

ingressos i despeses. 
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5. Traslladar aquesta petició als organismes corresponents: Ministeri 

d’Agricultura, Pesca i Alimentació; Ministeri d’Hisenda i Funció Pública; Agència Tributària, 

i la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca de la Generalitat Valenciana.” 

  

Sotmés l’assumpte a votació resulta: 

 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: Cap. Vots a favor: 25, Senyors/es. Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, Cayuela, 

Cañada, Muñoz, González, Guillén, Sánchez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual cosa, 

l’Ajuntament en Ple, per unanimitat, ACORDA:  

 

 Aprovar la proposició transcrita, que es té ací per reproduïda amb caràcter general. 

 

19 EXPEDIENT 1868518P. PROPOSICIÓ COMPROMÍS PER SAGUNT. 

INSTAL·LACIÓ DE PASSAREL·LES SOBRE LA V-23 I L’AP-7 
Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal de Compromís per Sagunt, 

sense expedient administratiu previ, el tenor literal de la qual és el següent:  

  

“Després de molts anys sembla que estem més prop del fet que l’Estat solucione per 

sempre els problemes de connexió per carretera de Sagunt. Una petició reiterada de 

l’Ajuntament i secundada per la unanimitat del Ple de la Corporació. 

Però, com sempre ocorre amb els temes d’infraestructures per al trànsit rodat, tots els 

projectes tenen com a eix principal el vehicle de motor. Des de Compromís pensem que és un 

deure de les administracions públiques promocionar una mobilitat sostenible que ajude en la 

lluita davant del canvi climàtic. És per això que creiem indispensable, ara que el govern sembla 

estar prop de realitzar actuacions al nostre terme, demanar que es contemple la vertebració del 

nostre territori habilitant infraestructures complementàries als projectes ja anunciats de 

connexió entre carreteres i millora d’accessos a la ciutat, que vagen en la línia d’afavorir altres 

tipus de desplaçaments per dins del terme i comarca. 

En el cas de l’AP-7, el govern estatal ha anunciat la millora de la connexió nord de la 

ciutat amb aquesta autopista. Pensem que és el moment d’aprofitar aquest anunci per a 

reivindicar una infraestructura que connecte amb la Vall de Segó, pensant en altres maneres de 

desplaçar-se, com la bicicleta, el patinet o caminant, sense cap mena de risc per a les persones. 

Concretament, parlem de la zona coneguda com “El Pontasgo”, on connecta la N-340 amb l’A-

7 i CV-324. A més, també és una bona oportunitat per a demanar l’ampliació del pont actual, 

que connecta l’avinguda de Montíber amb la CV-324, que contemple una circulació segura de 

persones a peu o vehicles sense motor. Una altra solució podria ser la construcció d’una 

passarel·la tal com fan l’administració autonòmica i estatal en carreteres com la CV-10 o V-21. 

Quant a la V-23, pràcticament és impossible creuar-la si el desplaçament es fa amb 

vehicle sense motor o caminant. L’habilitació de passarel·les, tant en el tram que transcorre per 

la part industrial del municipi com la que travessa la part agrícola de Gausa, ajudaria en la 

vertebració del nostre territori i afavoriria el pas lliure de vianants i vehicles no contaminants. 

Un dels objectius d’aquest Ple, quan s’han tractat temes de planejament relacionats amb el 

vessant industrial de la ciutat, ha sigut afavorir una mobilitat sostenible per a les treballadores 

i treballadors quan es traslladen al seu lloc de treball. Hui en dia, això és molt complicat i, 

sobretot, posa en risc la salut de les persones.  

Si és cert que, per fi, l’Estat apostarà per a connectar millor la nostra ciutat, creiem que 

és el moment que siguen ateses les nostres demandes.  

És per tot això que des del Grup Municipal Compromís proposem arribar als següents  

 

ACORDS 
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1. Instar el Ministeri de Transports i Mobilitat Sostenible a habilitar passarel·les 

sobre les vies AP-7 i V-23 pensades per a vianants i vehicles sense motor, que ajuden a vertebrar 

el nostre territori i faciliten una autèntica mobilitat sostenible. 

2. Instar el Ministeri de Transports i Mobilitat Sostenible a donar solució en l’accés 

nord de la ciutat, concretament en el nus de comunicació entre l’A-7, CV-324 i N-340 –i 

pròximament AP-7– als vianants i a les persones que viatgen en vehicle sense motor perquè 

puguen desplaçar-se de manera segura en direcció a la Vall de Segó. 

3. Instar la Conselleria de Medi Ambient, Aigua, Infraestructures i Territori a 

habilitar passarel·les sobre les vies AP-7 i V-23 pensades per a vianants i vehicles sense motor, 

que ajuden a vertebrar el nostre territori i faciliten una autèntica mobilitat sostenible. 

4. Instar la Conselleria de Medi Ambient, Aigua, Infraestructures i Territori a donar 

solució en l’accés nord de la ciutat, concretament en el nus de comunicació entre l’A-7, CV-

324 i N-340 –i pròximament AP-7– als vianants i a les persones que viatgen sense vehicle de 

motor perquè puguen desplaçar-se de manera segura en direcció a la Vall de Segó.” 

  

 El Sr. Guillén presenta una esmena d’addició a l’exposició de motius que diu: “L’actual 

gual entre el Port i Canet manca de vorals. Aquesta mancança es va solucionar amb la 

construcció d’una passarel·la per a vianants i ciclistes però només en la part oest de la carretera. 

Una solució insuficient i sobretot perillosa, ja que per tal de poder ser utilitzada en tots dos 

sentits obliga a travessar la carretera, que té un trànsit intens, quan se circula pel costat contrari 

al de la passarel·la existent”. Igualment, presenta una altra esmena d’addició d’un punt 5, que 

diu; Sol·licitem de l’Ajuntament de Sagunt: - La realització d’un projecte de construcció de 

passarel·la, similar a l’existent, a la part est del gual. – Que es dote pressupostàriament aquesta 

construcció.” 

 

 Esmena que és acceptada per la ponent. Sotmés l’assumpte degudament esmenat a 

votació, resulta:  

 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: Cap. Vots a favor: 25, Senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, Palmero, 

Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillén, Sánchez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual cosa, 

l’Ajuntament en Ple, per unanimitat, ACORDA: 

 

Després de molts anys sembla que estem més prop del fet que l’Estat solucione per 

sempre els problemes de connexió per carretera de Sagunt. Una petició reiterada de 

l’Ajuntament i secundada per la unanimitat del Ple de la Corporació. 

Però, com sempre ocorre amb els temes d’infraestructures per al trànsit rodat, tots els 

projectes tenen com a eix principal el vehicle de motor. Des de Compromís pensem que és un 

deure de les administracions públiques promocionar una mobilitat sostenible que ajude en la 

lluita davant del canvi climàtic. És per això que creiem indispensable, ara que el govern sembla 

estar prop de realitzar actuacions al nostre terme, demanar que es contemple la vertebració del 

nostre territori habilitant infraestructures complementàries als projectes ja anunciats de 

connexió entre carreteres i millora d’accessos a la ciutat, que vagen en la línia d’afavorir altres 

tipus de desplaçaments per dins del terme i comarca. 

En el cas de l’AP-7, el govern estatal ha anunciat la millora de la connexió nord de la 

ciutat amb aquesta autopista. Pensem que és el moment d’aprofitar aquest anunci per a 

reivindicar una infraestructura que connecte amb la Vall de Segó, pensant en altres maneres de 

desplaçar-se, com la bicicleta, el patinet o caminant, sense cap mena de risc per a les persones. 

Concretament, parlem de la zona coneguda com “El Pontasgo”, on connecta la N-340 amb l’A-

7 i CV-324. A més, també és una bona oportunitat per a demanar l’ampliació del pont actual, 

que connecta l’avinguda de Montíber amb la CV-324, que contemple una circulació segura de 
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persones a peu o vehicles sense motor. Una altra solució podria ser la construcció d’una 

passarel·la tal com fan l’administració autonòmica i estatal en carreteres com la CV-10 o V-21. 

Quant a la V-23, pràcticament és impossible creuar-la si el desplaçament es fa amb 

vehicle sense motor o caminant. L’habilitació de passarel·les, tant en el tram que transcorre per 

la part industrial del municipi com la que travessa la part agrícola de Gausa, ajudaria en la 

vertebració del nostre territori i afavoriria el pas lliure de vianants i vehicles no contaminants. 

Un dels objectius d’aquest Ple, quan s’han tractat temes de planejament relacionats amb el 

vessant industrial de la ciutat, ha sigut afavorir una mobilitat sostenible per a les treballadores 

i treballadors quan es traslladen al seu lloc de treball. Hui en dia, això és molt complicat i, 

sobretot, posa en risc la salut de les persones.  

Si és cert que, per fi, l’Estat apostarà per a connectar millor la nostra ciutat, creiem que 

és el moment que siguen ateses les nostres demandes. 

L’actual gual entre el Port i Canet manca de vorals. Aquesta mancança es va solucionar 

amb la construcció d’una passarel·la per a vianants i ciclistes però només en la part oest de la 

carretera. Una solució insuficient i sobretot perillosa, ja que per tal de poder ser utilitzada en 

tots dos sentits obliga a travessar la carretera, que té un trànsit intens, quan se circula pel costat 

contrari al de la passarel·la existent. 

 

És per tot això que, des del Grup Municipal Compromís, proposem arribar als següents  

 

ACORDS 

1. Instar el Ministeri de Transports i Mobilitat Sostenible a habilitar passarel·les 

sobre les vies AP-7 i V-23 pensades per a vianants i vehicles sense motor, que ajuden a vertebrar 

el nostre territori i faciliten una autèntica mobilitat sostenible. 

2. Instar el Ministeri de Transports i Mobilitat Sostenible a donar solució en l’accés 

nord de la ciutat, concretament en el nus de comunicació entre l’A-7, CV-324 i N-340 –i 

pròximament AP-7– als vianants i a les persones que viatgen en vehicle sense motor perquè 

puguen desplaçar-se de manera segura en direcció a la Vall de Segó. 

3. Instar la Conselleria de Medi Ambient, Aigua, Infraestructures i Territori a 

habilitar passarel·les sobre les vies AP-7 i V-23 pensades per a vianants i vehicles sense motor, 

que ajuden a vertebrar el nostre territori i faciliten una autèntica mobilitat sostenible. 

4. Instar la Conselleria de Medi Ambient, Aigua, Infraestructures i Territori a donar 

solució en l’accés nord de la ciutat, concretament en el nus de comunicació entre l’A-7, CV-

324 i N-340 –i pròximament AP-7– als vianants i a les persones que viatgen sense vehicle de 

motor perquè puguen desplaçar-se de manera segura en direcció a la Vall de Segó. 

5. Sol·licitar a l’Ajuntament de Sagunt: 

 - La realització d’un projecte de construcció de passarel·la, similar a l’existent, a la part 

est del gual.  

– Que es dote pressupostàriament aquesta construcció. 

 

 

20 EXPEDIENT 1863988R. PROPOSICIÓ EU-UNIDES PODEM. DECLARACIÓ 

DE ZONA TENSIONADA (LLEI D’HABITATGE) 
Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal d’Esquerra Unida-Unides 

Podem, sense expedient administratiu previ, el tenor literal de la qual és el següent:  

  

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

L’especulació en el preu dels lloguers és una realitat que pateixen actualment milers de persones 

i que afecta amplis sectors de la població. A l’elevat preu en la compra d’habitatge, encara en 

ascens, se suma l’escassetat d’ofertes de lloguer en el mercat que puguen oferir una alternativa 

real a les persones que no poden fer front als preus del mercat immobiliari. 
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L’habitatge és un dret reconegut internacionalment com un dels drets humans bàsics i 

fonamentals, i davant el greu problema d’accés a aquest les institucions han d’adoptar una 

posició activa. 

Abordar la problemàtica de l’habitatge i totes les seues derivades des de la implantació de lleis 

i mesures que la combaten, requereix enfrontar-se a les resistències de diferents interessos 

econòmics i la implicació de tots els nivells de les administracions públiques. La recentment 

aprovada Llei pel Dret a l’Habitatge, la primera de l’actual democràcia en aquesta matèria i una 

demanda històrica de la societat civil i de les organitzacions socials, té potencial per a repercutir 

en les persones en situació més vulnerable, aquelles amb més dificultats per a gaudir de l’accés 

a un habitatge digne, adequat i accessible. En aquest sentit, inclou avanços en l’impuls de 

l’habitatge públic, la protecció contra desnonaments i mecanismes per a limitar els lloguers, 

com és la declaració de zones tensionades per a limitar els preus d’aquests, competència que 

s’atorga a les comunitats autònomes. 

L’explosió de la bambolla immobiliària va tindre un impacte negatiu que s’aprecia en l’evolució 

del règim de tinença, que va produir com a efecte el potentíssim descens del ritme de signatures 

d’hipoteques i el moviment de la població cap al mercat de lloguer.  

A la comarca del Camp de Morvedre, i molt especialment a la ciutat de Sagunt, la situació es 

veu agreujada davant les expectatives de treball generades entorn a la futura Gigafactoria i la 

resta de les indústries. L’oferta de lloguer a tota la comarca no sols és molt limitada en quantitat, 

sinó que els preus estan desorbitats, una cosa inassumible per a les famílies. 

Per això, hem de ser conscients que la regulació dels preus de lloguer assegura una rendibilitat 

econòmica proporcionada a llarg termini per als propietaris, i equilibra el dret dels propietaris i 

dels qui poden posar un habitatge en lloguer en relació amb el dret d’accés a un habitatge digne 

i el compliment de la funció social de la propietat.  

El desequilibri en la negociació de la renda entre la part arrendadora i la part arrendatària, en 

escenaris d’escassetat d’oferta i tensió dels preus, comporta que el preu es determine de manera 

unilateral per la part arrendadora, una càrrega desproporcionada en relació amb els ingressos 

familiars la majoria de les vegades. Tot això justifica que siga possible la intervenció dels 

poders públics en la regulació d’un element essencial en la relació contractual, com és el preu.  

En aquests moments, és necessari acabar amb els preus abusius i anar adoptant mecanismes, un 

dels nostres compromisos, que garantisquen la realització efectiva del dret a un habitatge digne 

i adequat.  

Davant la falta de mecanismes atribuïts a les entitats locals per part de la legislació reguladora 

de bases locals i en l’exercici de l’autonomia local, és necessària una cooperació entre tots els 

nivells institucionals per a posar solució a un problema tan complex com és el d’accés a 

l’habitatge. 

 

ACORDS 

1. Sol·licitar a la Generalitat Valenciana que, d’acord amb el que s’estableix en la Llei 

12/2023, de 24 de maig, pel dret a l’habitatge, inicie els tràmits per a la declaració de 

Sagunt com a zona de mercat residencial tensionat, així com a aquells altres municipis 

de la Comunitat, per a orientar d’aquesta manera les actuacions públiques en matèria 

d’habitatge en les zones en les quals hi haja un especial risc d’oferta insuficient 

d’habitatge per a la població i proporcionar uns lloguers assequibles. 

2. Abordar la problemàtica de l’accés a l’habitatge al costat de la resta d’ajuntaments del 

Camp de Morvedre, així com coordinar estratègies i mesures a escala comarcal davant 

l’Administració autonòmica. 

3. Donar compte d’aquest acord a la Vicepresidència Segona i Conselleria de Serveis 

Socials, Igualtat i Habitatge de la Generalitat Valenciana.” 

  

La Sra. Cañada presenta una esmena de supressió del punt 1; sotmesa la mateixa a 

votació, resulta: 
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Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: Cap. Vots a favor: 7, Senyors/es. Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, 

Vila i Serrano. Vots en contra: 15, Senyors/es. Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, Palmero, 

Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Gil, Picó i Rovira. Abstencions: 3, 

Senyors/es. González, Guillén, Sánchez; per la qual cosa, l’Ajuntament en Ple, per 7 vots a 

favor del PP i Vox, 15 vots en contra del PSOE, EU-Unides Podem i Compromís per Sagunt, i 

3 abstencions d’IP, ACORDA:  

 

 No aprovar l’esmena. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aquest moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: Cap. Vots a favor: 18, Senyors/es. Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, González, Guillén, 

Sánchez, Gil, Picó i Rovira. Vots en contra: 7, Senyors/es Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, Vila i Serrano; per la qual cosa, l’Ajuntament en Ple, per 18 vots a favor del PSOE, IP, 

Compromís per Sagunt i EU-Unides Podem, i 7 vots en contra del PP i Vox, ACORDA:  

 

 Aprovar la proposició transcrita, que es té ací per reproduïda amb caràcter general. 

 

 

SEGONA PART: CONTROL I FISCALITZACIÓ DE L’ACCIÓ DE GOVERN 

LOCAL 

 

 

21 EXPEDIENT 1863988Y. DONAR COMPTE RESOLUCIONS D’ALCALDIA I 

DELS SEUS REGIDORS/REGIDORES, ADOPTADES DES DE LA DACIÓ DE 

COMPTES FORMULATS EN L’ANTERIOR SESSIÓ 
Atés que l’article 42 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de 

les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, estableix que 

l’Alcaldia ha d’informar de forma succinta la Corporació, en cada sessió ordinària del Ple, de 

les resolucions que haja adoptat des de l’última sessió plenària ordinària perquè els regidors/es 

coneguen el desenvolupament de l’administració municipal o a l’efecte del control i 

fiscalització dels òrgans de govern, previstos en l’article 22.2.a de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 

Reguladora de les Bases del Règim Local.  

Atesa, així mateix, l’estructura d’ordre del dia de les sessions ordinàries del Ple de la 

Corporació prevista en l’article 86 del vigent Reglament Orgànic Municipal d’aquest 

Ajuntament. 

 

A la vista de tot això, s’informa l’Ajuntament en Ple de totes les Resolucions de 

l’Alcaldia i de les seues regidores i regidors delegats adoptades des de la dació de comptes 

formulada en l’anterior sessió plenària de caràcter ordinari que es va celebrar el dia 02.05.2024, 

i que comprenen: 

 

Des del número 3933 del 25 d'abril de 2024 fins al número 5181 del 31 de maig de 2024. 

 

A la vista de tot l’exposat, el Ple queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 

 
22 EXPEDIENT 1861494J. DONAR COMPTE DE L’ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA 

EN OCASIÓ DE L’APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA PER 

TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT DIFERENT ÀREA DE DESPESA TC 12/24. 

 De conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda i Patrimoni, que 

diu: 
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“Per la Intervenció Municipal, en compliment del que es disposa en la Llei orgànica 2/2012 

de 27 d’abril d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, així com l’Ordre 

HAP/2105/2012 d’1 d’octubre per la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament 

d’informació previstes en la Llei Orgànica 2/2012 esmentada, s’ha emés en data 27 de maig de 

2024 informe d’Intervenció relatiu a l’estabilitat pressupostària respecte de l’expedient de 

modificació pressupostària per transferència de crèdit de distinta àrea de despesa, del següent tenor 

literal:  

 

“Expedient: 1861494J  

Informe control financer  

Assumpte: informe d’Intervenció relatiu a l’estabilitat pressupostària respecte de l’expedient de 

transferència de crèdit 12/2024 entre diferents àrees de despesa. 

Import: 420.824,61 €  

SERGIO PASCUAL MIRALLES, interventor general de l’Ajuntament de Sagunt, en compliment 

del que es disposa en la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i 

Sostenibilitat Financera, així com l’Ordre HAP/2105/2012 d’1 d’octubre per la qual es 

desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes en la Llei Orgànica 

2/2012 esmentada, emet el següent INFORME: 

Com a conseqüència de l’Auditoria de l’entorn de control duta a terme a l’Ajuntament de Sagunt 

per part de la Sindicatura de Comptes (Expt. 758880A), informada al Ple de la Corporació en data 

7 de setembre de 2023 i conforme a l’article 16,1, últim paràgraf del Reial Decret 1463/2007 de 2 

de novembre pel qual s’aprova el Reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de 

novembre, d’estabilitat pressupostària, en la seua aplicació a les Entitats Locals, encara vigent que 

assenyala: 

“Quant al pressupost inicial i, si és el cas les seues modificacions, l’avaluació del compliment de 

l’objectiu d’estabilitat de la pròpia entitat local i dels seus organismes dependents”  

En l’apartat 2n d’aquest mateix article 16 s’assenyala: “L’informe s’emetrà amb caràcter 

independent i s’incorporarà als previstos en els articles 168.4, 177.2 i 191.3 del Text Refós de la 

Llei Reguladora de les Hisendes Locals, referits respectivament a l’aprovació del pressupost 

general, a les seues modificacions, i a la seua liquidació”  

Cal recordar que la Comissió Europea va decidir aplicar la clàusula general de salvaguarda del 

Pacte d’Estabilitat i Creixement en 2020 i prorrogada per a l’exercici 2021, 2022 i 2023. 

Després del parèntesi de la suspensió de les regles fiscals des de l’exercici 2020 a 2023, ja en 2024 

es produeix la reactivació de les regles fiscals. Regles fiscals en la qual s’ha publicat recentment 

el 6 de març la nota de premsa en l’Oficina Virtual per a la Coordinació Financera de les Hisendes 

locals (OVEELL) que els objectius de dèficit vigents per a 2024 seran els inclosos en el programa 

d’estabilitat ja avaluats per la Comissió Europea que es van remetre a l’abril de 2023, conseqüència 

del rebuig en el Ple del Senat dels nous objectius més “generosos”. 

Així les coses, l’objectiu per a les Entitats Locals es fixa en una capacitat de +0,2 per a l’exercici 

2024.  

Es recorda que el sistema o base de càlcul ha de recaure sobre el consolidat, és a dir, tot el perímetre 

de consolidació. 

Normativa: composta per la normativa citada i el Manual de càlcul del dèficit en Comptabilitat 

Nacional adaptat a les Corporacions Locals desenvolupada per la IGAE conforme als criteris del 

Sistema Europeu de Comptes Nacionals i Regionals (SEC 10).  

El Reglament (UE) Núm. 549/2013 del Parlament Europeu i del Consell, de 21 de maig de 2013, 

relatiu al Sistema Europeu de Comptes Nacionals i Regionals de la Unió Europea (SEC-10)  

Els arts. 4.1.b; 15.3.c i 15.4.e de l’Ordre HAP/2015/2012, d’1 d’octubre, per les quals es 

desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes en la Llei orgànica 

2/2012 de 27 d’abril, d’estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera assenyalats.  
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Això és pel fet que els és aplicable l’apartat 1 del referit article 165 del Text Refós de la Llei 

Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 

qual el pressupost general atendrà el compliment del principi d’estabilitat i l’article 16 del Reial 

Decret 1463/2007, de 2 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament de Desenvolupament de la 

Llei 18/2001, de 12 de novembre, d’Estabilitat Pressupostària, en la seua aplicació a les Entitats 

Locals, pel qual la Intervenció local informarà sobre l’avaluació del principi d’estabilitat 

pressupostària en termes de capacitat o necessitat de finançament conforme al SEC-10 amb 

caràcter independent en l’execució del pressupost i les seues modificacions: “L’informe s’emetrà 

amb caràcter independent i s’incorporarà als previstos en els articles 168.4, 177.2 i 191.3 del text 

refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, referits, respectivament, a l’aprovació del 

pressupost general, a les seues modificacions i a la seua liquidació.” i s’incorporarà als previstos 

en els articles 168.4 (per a l’aprovació dels pressupostos) i 191.3 (per a la liquidació del pressupost) 

del text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 

2/2004, de 5 de març, referits respectivament, a l’aprovació del pressupost general i a la seua 

liquidació com ja s’ha indicat.  

Després del parèntesi de la suspensió de les regles fiscals des de l’exercici 2020 a 2023, ja en 2024 

es produeix la reactivació de les regles fiscals. Regles fiscals en la qual s’ha publicat recentment 

el 6 de març la nota de premsa en l’oficina virtual per a la Coordinació Financera de les Hisendes 

locals (OVEELL) que els objectius de dèficit vigents per a 2024 seran els inclosos en el programa 

d’estabilitat ja avaluats per la Comissió Europea que es van remetre a l’abril de 2023, conseqüència 

de de el rebuig en el Ple del Senat dels nous objectius més “generosos” 

Així les coses, l’objectiu per a les Entitats Locals es fixa en una capacitat de +0,2 per a l’exercici 

2024.  

Es recorda que el sistema o base de càlcul ha de recaure sobre el consolidat, és a dir, tot el perímetre 

de consolidació. 

La present modificació pressupostària NO altera els resultats derivats tant de la conseqüència de 

la informació relativa al primer trimestre com a derivada de l’expedient de suplement de crèdit 

01/24 de referència 1799095T com del suplement de crèdit de l’organisme autònom de referència 

1829934A.  

Per això, els resultats de l’anàlisi del mateix són els allí reflectits.” 

 

Per tot l’exposat, de conformitat amb el que s’estableix l’article 16, 2 del Reial Decret 1463/2007, 

de 2 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 

de novembre, d’Estabilitat Pressupostària, en la seua Aplicació a les Entitats Locals, encara vigent 

que assenyala que “la Intervenció local elevarà al Ple un informe sobre l’acompliment de 

l’objectiu d’estabilitat de la pròpia entitat local i dels seus organismes i entitats dependents” per 

a, a continuació, assenyalar en el seu paràgraf 2n que “l’informe s’emetrà amb caràcter 

independent i s’incorporarà al que es preveu en l’article 168,4… referit a l’aprovació dels 

pressupostos, a les seues modificacions i a la seua liquidació”, es proposa: 

 

ÚNIC. Donar compte al Ple de l’informe emés per la Intervenció Municipal en data 27 de maig de 

2024, relatiu a l’estabilitat pressupostària respecte de l’expedient de transferència de crèdit de 

distinta àrea de despesa TC 12/24.” 
 

A la vista de tot això, el Ple queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
 

23 EXPEDIENT 1717363C. PACF-2024 AUDITORIES DELS COMPTES ANUALS 2023 

OOAA CONSELL LOCAL AGRARI 

 Es dona compte al Ple de la següent proposta del regidor delegat d’Hisenda: 

“Havent finalitzat els treballs relatius a Auditoria de comptes anuals Exercici 2023 de Consell 

Local Agrari, actuació recollida en el Pla Anual de Control Financer 2024 (PACF2024). 
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Elaborat aquest informe, la seua anàlisi constituirà un punt independent en l’ordre del dia de la 

corresponent sessió plenària (article 36.1 del RD 424/2017). 

Per la present es dona compte al Ple de l’informe d’auditoria emés en relació amb Auditoria de 

Comptes Anuals de l’Exercici 2023. 

 

Seguint la política d’informació i transparència, aquest informe serà accessible a la ciutadania 

des del web municipal d’aquest Ajuntament. 

 

Per tot això, es formula la següent proposta al Ple de la Corporació. 

 

ÚNIC: Dació de compte al Ple de l’informe de Auditoria de Comptes Anuals Consell Local 

Agrari.” 
 

A la vista de tot això, el Ple queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
 

24 EXPEDIENT 1717372P. PACF2024 AUDITORIES DELS COMPTES ANUALS 2023 

OOAA FUNDACIÓ DE LA COMUNITAT VALENCIANA DEL PATRIMONI INDUSTRIAL I 

MEMÒRIA OBRERA DEL PORT DE SAGUNT 

Es dona compte al Ple de la següent proposta del regidor delegat d’Hisenda: 

 

“Havent finalitzat els treballs relatius a Auditoria de comptes anuals Exercici 2023 de Fundació 

de la Comunitat Valenciana de Patrimoni Industrial i Memòria Obrera del Port de Sagunt, 

actuació arreplegada en el Pla Anual de Control Financer 2024 (PACF2024). 

 

Elaborat aquest informe, la seua anàlisi constituirà un punt independent en l’ordre del dia de la 

corresponent sessió plenària (article 36.1 del RD 424/2017). 

Per la present es dona compte al Ple de l’informe d’auditoria emés en relació amb Auditoria de 

comptes anuals de l’exercici 2023. 

 

Seguint la política d’informació i transparència, aquest informe serà accessible a la ciutadania 

des del web municipal d’aquest Ajuntament. 

 

Per tot això, es formula la següent proposta al Ple de la Corporació. 

 

ÚNIC: Dació de compte al Ple de l’informe de Auditoria de comptes anuals Fundació de la 

Comunitat Valenciana de Patrimoni Industrial i Memòria Obrera del Port de Sagunt.” 
 

A la vista de tot això, el Ple queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
 

 

 

PRECS I PREGUNTES 

 

Comença la consideració d’aquest punt de l’ordre del dia amb la intervenció del Sr . 

Vila, qui prèvia la seua autorización per part de l’Alcaldia, prega en nom dels veïns de Corint i 

requereix que l’Ajuntament actue i elimine l’escaló que s’ha format en l’arena, a més del que 

ja tenen a l’entrada a la platja. Que intenten eliminar o aplanar aquest escaló.  

 

Respon el Sr. Rovira, preguntant la zona exacta i manifesta que la platja de Corint està 

catalogada com d’especial protecció i no s’hi pot intervindre fins al dia 1 de juliol. No obstant 

això, està el compromís de Costes d’actuar amb el seu contracte de manteniment, però si no 

actua Costes, l’Ajuntament intentarà intervindre.  
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El Sr. Serrano pregunta al Sr. Alcalde si creu que és responsable que en la setmana 

d’exàmens finals, tenint tot el curs per a poder anar, els alumnes hagen d’eixir de les seues 

classes en horari lectiu per a passar una estona amb l’Alcalde, i que si es repetira sol·licita que 

siga en un altre període que no coincidisca amb exàmens. 

 

Respon el Sr. Alcalde que l’Ajuntament, de manera activa, no és qui busca o demana 

acudir a cap col·legi o institut. Alcaldia o qualsevol regidor o regidora acudeixen quan el centre 

sol·licita que es duga a terme l’activitat. En aquest cas es va dur a terme una actividad amb els 

estudiants, sense intervenció d’Alcaldia, dins de l’assignatura de Literatura i a sol·licitud del 

professor, perquè els alumnes pogueren aprendre a escriure també el llenguatge administratiu, 

i per a això es va demanar als estudiants que observaren els seus carrers, el seu barri i entorn 

perquè prengueren nota i traslladaren les seues demandes i propostes en l’activitat amb 

Alcaldia.  

 

El Sr. Guillén prega en nom de l’Associació del Casino que puguen disposar dels jardins 

per a dur a terme les seues activitats, perquè hi ha molta gent afectada per les obres, a més tenint 

en compte que el Centre Cívic també està tancat. El projecte d’execució de les obres contempla 

clarament una zona delimitada per a l’apilament de materials i l’empresa contructora està fent 

ús de tots els jardins, i que si s’atenguera el projecte i es delimitara la zona que tenen destinada 

per al material, es podria fer ús de la resta dels jardins del Casino. 

El Sr. Alcalde indica que la situació és complexa i no es descarta acabar en un contenciós 

administratiu. L’Associació del Casino ha demanat una reunió i es valoraran altres possibilitats 

per a cercar un lloc on puguen realitzar els balls. 

 

 I sense més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió a les 20 hores i 35 minuts, 

de la qual, com a secretari general, done fe. 

 

 

QUE S’ACOMPLISCA: L’ALCALDE 


